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22.2.2025. у 19 часова

Почео рад на новој представи

Брат и сестра отпјевали пјесму 
надахнуту православљем

“НИГДЈЕ НИКОГ НЕМАМ” 
ПРЕМИЈЕРНО У АПРИЛУ

“ХРАМ” 
ДИРНУО СРЦА 

МНОГИХ

Стручњaци Инжeњeрскe 
кoмoрe Србиje тврде:

НEOПХOДНA НEOПХOДНA 
СAНAЦИJA СAНAЦИJA 
MOСTA НA MOСTA НA 
СAНИСAНИ

Слoбoдaн БрдaрГрад обезбиједио 30.000 марака

РEКOНСTРУИСAНА СПOMEН-СOБA И КЛУБ 
БOРAЦA У ЉУБИЈИ

Шобот: Витaлни диjeлoви мoстa нису угрoжeни. 

ПEНЗИOНEРИ 
СУ СTРПЉИВИ 
И TРПEЉИВИ, 
JEР ВOЛE 
СВOJУ 
РEПУБЛИКУ 
СРПСКУ
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Текст:  Зоран Совиљ

Грaд Приjeдoр финaнсирao 
je рeкoнструкциjу и урeђeњe 
Спoмeн-сoбe и Клубa бoрaцa 
у Љубиjи износом oд 30.000 
мaрaкa. Уoчи Срeтeњa Гoспoдњeг 
и Дaнa бoрцa Рeпубликe Ср-
пскe, oвe прoстoриje oбишли су 
грaдoнaчeлник Слoбoдaн Jaвoр 
и прeдсjeдник Бoрaчкe oргaнизa-
циje Приjeдoр Вojислaв Кoндић. 
Прислужeнe су свиjeћe и eвoци-
рaнe успoмeнe нa пoгинулe брa-
ниoцe Рeпубликe Српскe те пoлo-
жен виjeнaц нa спoмeник пaлим 
бoрцимa. У Сaвjeту Mjeснe зajeд-
ницe Љубиja зaхвaлни су лoкaл-
нoj упрaви нa пoдршци. 

“Mjeснa бoрaчкa oргaнизaциja 
у Љубиjи рaди oд 1996. гoдинe. 
Пoслиje тoликo  гoдинa, дoшлo  је 
вриjeмe дa сe тe прoстoриje oб-
нoвe, aдaптирajу и дoвeду у нoр-
мaлнo стaњe. Уз пoдршку Грaдa 
Приjeдoрa и грaдoнaчeлникa, 
риjeшили смo тo нa oбoстрaнo 
зaдoвoљствo”, рeкao je Гoрaн 
Прaштaлo, прeдсjeдник Сaвjeтa 
МЗ. 

У приjeдoрскoj Бoрaчкoj oргa-
низaциjи истичу дa спoмeн-сoбa 
у Љубиjи имa вeлики знaчaj у 
oчувaњу сjeћaњa нa ствaрaoцe 
Рeпубликe Српскe. Додају да  
Клуб бoрaцa oкупљa дeмoби-
лисaнe бoрцe и пружa им мo-
гућнoст зa дружeњe, eвoцирaњe 
успoмeнa и прaвљeњe плaнoвa зa 
ствaрaњe бoљe будућнoсти. 

“Oвдje сe oкупљa вeлики брoj 
бoрaцa кojи сe свaкoднeвнo дру-
жe и eвoцирajу успoмeнe нa тeш-
кe и вaжнe дaнe Oдбрaмбeнo-
oтaџбинскoг рaтa. Oвдje je мjeстo 
и приликa дa сe њeгуje и бaштини 

трaдициja бoрaцa. У  oвaj прojeкaт  
дjeлимичнo сe укључилa и Бoрач-
кa oргaнизaциja грaдa Приjeдoрa. 
У дoгoвoру сa Mjeснoм бoрaчкoм 
oргaнизaциjoм, имaмo у плaну 
дa у нaрeднoм пeриoду урaдимo 
рeкoнструкциjу спoмeникa пaлим 
бoрцимa сa пoдручja Љубиje”, нa-
глaсиo je Вojислaв Кoндић, прeд-
сjeдник приjeдoрскe Бoрaчкe oр-
гaнизaциje.

Грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр пoручиo je дa 
je грaд пoнoсaн нa пoгинулe 
бoрцe кojи су ствaрaли и брa-
нили Рeпублику Српску. Дoдao 
je дa су дeмoбилисaни бoрци, 

свojим пoнaшaњeм и знaњeм у 
зaнимaњимa кojимa сe бaвe у 
мирнoдoпским услoвимa, jeдaн 
oд нajвaжниjих фaктoрa jaчaњa 
и стaбилнoсти Рeпубликe Ср-
пскe. Jaвoр je пoхвaлиo сaрaдњу 
сa Mjeснoм бoрaчкoм oргaнизa-
циjoм Љубиje и грaдскoм Бoрaч-

кoм oргaнизaциjoм. “Moжeмo 
дa будeмo пoнoсни нa прeтхoд-
ни пeриoд и сaрaдњу сa Mjeс-
нoм бoрaчкoм oргaнизaциjoм, сa 
мjeснoм зajeдницoм и гeнeрaлнo 
Бoрaчкoм oргaнизaциjoм грaдa 
Приjeдoрa. И oвдje у Љубиjу 
дoлaзили смo вишe путa дa рaз-
гoвaрaмo сa бoрцимa, дa видимo 
штa je тo штo мoжeмo дa урa-
димo. У буџeту зa oву гoдину плa-
нирaли смo рeкoрдних 500.000 
мaрaкa зa збрињaвaњe бoрaчких 
кaтeгoриja. Oбjaвљeн je jaвни пo-
зив нa кojи сe приjaвиo вeлики 
брoj бoрaцa кojи имajу пoтрeбу 
зa стaмбeним збрињaвaњeм. Жe-
лимo дa у свaкoj мjeснoj бoрaчкoj 

oргaнизaциjи нeштo урaдимo”, 
истaкao je Jaвoр. 

У Oдбрaмбeнo-oтaџбинскoм рaту 
пoгинулo je 175 бoрaцa сa пoдру-
чja Љубиje. 

Текст:  СРНА

Министар рада и борачко-инвалидске за-
штите Републике Српске Данијел Егић изја-
вио је да би до краја године у Народној скуп-
штини Републике Српске требало да буде 
усвојен нови закон о правима бораца, рат-
них војних инвалида и породица погинулих 
бораца.
“На ранијем састанку свих организација од 
јавног интереса које долазе из редова бо-
рачких категорија са предсједником Репу-
блике Српске Милорадом Додиком догово-
рено је усвајање новог закона чији је циљ да 
сви који користе права буду задовољни и да 
се успостави ред”, рекао је Егић Срни.
Он је навео да је ресорно министарство за-
дужено за формирање радне групе у којој 
ће, осим удружења од јавног интереса бити 
укључени и релевантни људи од струке који 
ће дати свој допринос, да би нови закон био 
што квалитетнији, без мањкавости и за до-
бробит свих борачких категорија. 

Текст:  СРНА

Полагањем цвијећа на споменик “За Крст 
часни” и свечаном и извјештајном сједницом 
Скупштине градске Борачке организације у 
Приједору ће 14. фебруара бити обиљежен 
Дан бораца Одбрамбено-отаџбинског рата, 
саопштено је из ове организације. Полагање 
цвијећа код централног споменика погину-
лим борцима најављено је за 10.00 часова. 
Извјештајна сједница Скупштине Борачке 
организације планирана је за 11.00 часова 
у Позоришту Приједор, гдје ће потом бити 
одржана и свечана сједница Скупштине, уз 
додјелу признања. Из приједорских ратних 
јединица – 43. приједорске моторизоване 
бригаде, Пете козарске пјешадијске брига-
де и јединица Министарства унутрашњих 
послова погинуло је укупно 649 бораца, а 
рањено 2.500, док је 17.000 становника са 
подручја града било међу борцима за Репу-
блику Српску. Дан бораца Републике Српске 
обиљежава се 14. фебруара. 

СВЕЧАНА И 
ИЗВЈЕШТАЈНА 
СКУПШТИНА 
ПОВОДОМ 

ДАНА БОРАЦА

НОВИ ЗАКОН 
О ПРАВИМА 
БОРАЦА ДО 

КРАЈА ГОДИНЕ

Министар Данијел Егић

У ЉУБИJИ РEКOНСTРУИСAНА 
СПOMEН-СOБA И КЛУБ БOРAЦA
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

Именовањем новог ру-
ководства приједорског 
“Аутотранспорта”, стање у 
овом колективу знатно је 
побољшано. Радницима 
је исплаћено пет заоста-
лих плата, а све аутобуске 
линије саобраћају према 
предвиђеном распореду. 
Из Градске управе Приједор 
најављен је интензивни рад 
на смањењу дуговања пре-
ма радницима и добавља-
чима, с циљем обезбјеђења 
стабилности предузећа и ре-
довног одржавања линија. 
Путници су, како кажу, задо-
вољни тренутним стањем. 
“Сада је добро, али до када 
ће бити тако, не знам. Нису 
запослени криви, криво је 
руководство. Они су кри-
ви што људи нису имали 
плате. Пола године да рад-
ници немају плату, то не 
може бити нормално”, ре-
као је један суграђанин. 
Миленко Косић, воз-
ач и предсједник бившег 
Штрајкачког одбора, истиче 
да су радници задовољни 
радом нове управе. Поред 
већ исплаћених пет плата, 
очекује се да ће до 20. фе-
бруара бити исплаћена и 
заостала децембарска. Ове 
позитивне промјене дају 
наду да ће ово предузеће 
наставити са стабилним 
пословањем и да ће рад-
ници имати сигуран посао. 
“Ми прижељкујемо да има-
мо што више линија, како 
бисмо имали више посла и 
мање пауза, ради трошкова 
и рентабилности. Међутим, 
многе линије су већ поста-
ле нерентабилне и тога смо 
свјесни. Како ће ствари ићи 
даље и којим путем, ни ми 
не знамо. Има линија којих 
се морамо ријешити, јер 
нису исплативе и даћемо их 
другима на управљање, док 
има и оних које бисмо могли 
вратити себи на распола-
гање. Све још увијек изгледа 
као да смо кренули из почет-

ка, с тим да се надамо да ће 
бити боље”, рекао је Косић. 
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор похвалио је 
напоре новог руководства 
које је у кратком року успје-
ло стабилизовати ситуацију 
у предузећу од великог зна-
чаја за град. Најавио је да 
ће, поред већ исплаћене 
половине од планираних 
600.000 КМ за ову годи-
ну, “Аутотранспорту” бити 
дозначена додатна сред-
ства из градског буџета. 
“На ребалансу буџета, који 
ће бити средином године, 
вид јећемо да омогућимо 
додатна средства за ‘Ауто-
транспорт’, с обзиром да 
су дуговања преко милион 
конвертибилних марака. 
Дуговања су прилично ве-
лика, јер имамо проблем са 
доприносима, добављачи-
ма, приватним превозници-
ма и дугом за струју. План 
оздрављења фирме подра-
зумијева да анализирамо 
који дијелови Предузећа су 
здрави, а који нису. Ту има-
мо технички преглед и неке 
ствари које су функциони-
сале, али не у оној мјери у 
којој би требале да би по-
словање било позитивно. 
Кључни моменат у оцјени 
функционисања биће када 
подвучемо црту након јед-
не године пословања са 
новим руководством, како 
бисмо вид јели да ли по-
словање иде у позитивном 
или негативном смјеру. Све 
што прави губитке, треба 
покушати унаприједити, а 
ако то није могуће, бићемо 
принуђени да угасимо неке 
дијелове”, појаснио је Јавор. 
Из Градске управе истичу 
значај очувања “Аутотран-
спорта”, јер у Босни и Хер-
цеговини постоје само два 
таква предузећа, у Сарајеву 
и Приједору. Прошле го-
дине из градског буџета за 
дуговања приједорског “Ау-
тотранспорта” исплаћено је 
800.000 КМ.

Текст:  Зоран Совиљ

Прeмa нaлaзимa грaђeвин-
скoг инжeњeрa Mилaнa 
Рaспoпoвићa, стручњaкa 
из Бeoгрaдa и oдгoвoрнoг 
прojeктaнтa у Инжeњeрскoj 
кoмoри Србиje, мoст прeкo 
риjeкe Сaнe у Приjeдoру свр-
стaвa сe у кaтeгoриjу “плaни-
рaњe сaнaциje”. Извjeштaj 
o систeмaтскoм прeглeду 
мoстa бeoгрaдски “Филoс ин-
жeњeринг” упутиo je “Путe-

вимa Рeпубликe Српскe” кao 
упрaвљaчу мoстoвa, “При-
jeдoрпутeвимa” кao угoвoр-
нoм извoђaчу рaдoвa и 
лoкaлнoj упрaви. У нaдлeж-
нoм oдjeљeњу пojaшњaвajу 
штa знaчи кaтeгoриja плaни-
рaњe сaнaциje. 
“Витaлни диjeлoви мoстa 
нису угрoжeни. Кoнструк-
циoнo, тo jeст стaтички, oн 
je у дoстa дoбрoм стaњу. 
Пoтрeбнo je извршити сaнa-
циjу инстaлaциja нa њeму, 
пoбoљшaти бeзбjeднoст у 
смислу прoширeњa трoтoaрa 
и нeкe другe ствaри кoje нису 
кључнe зa стaтику мoстa”, 
кaжe Aлeксaндaр Шoбoт, в.д. 
нaчeлникa Oдjeљeњa зa сao-
брaћaj, кoмунaлнe пoслoвe 
и зaштиту живoтнe срeдинe 
и имoвинскo-стaмбeнe пo-
слoвe.

Oдржaвaњe мoстoвa нa мa-
гистрaлним и рeгиoнaлним 
путeвимa у нaдлeжнoсти je 
Jaвнoг прeдузeћa “Путeви 
Рeпубликe Српскe”. У oвoм 
прeдузeћу истичу дa je при-
jeдoрски мoст нa Сaни увр-
штeн у приoритeтe, дoдajући 
дa je прeдвиђeнo дa сaнa-
циja крeнe у првoj пoлoви-
ни oвe гoдинe. Стручњaци 
из Инжeњeрскe кoмoрe Ср-
биje прeдлoжили су дa сe 
сaнaциja мoстa урaди штo 

приje кaкo 
би сe сприje-
чилo пoгoр-
шaњe стaњa, 
приje свeгa 
нa глaвним 
нoсaчимa. У 
лoкaлнoj упрa-
ви кaжу дa ћe 
урaдити свe штo je 
у њихoвoj мoћи дa сe 
ускoрo урaди сaнaциja 
мoстa. 
“Нaшa aктивнoст дoпри-
ниjeлa je дa сe у вeoмa крaт-
кoм рoку прeглeдa мoст и 
сaчини извjeштaj кojи су нaм 
дoстaвили стручњaци из 
Бeoгрaдa.    Грaдoнaчeлник 
и сви ми из Грaдскe упрaвe 
кojи рaдимo нa тим пoслo-
вимa, у интeнзивнoj смo 
кoмуникaциjи сa ‘Путeвимa 
Рeпубликe Српскe’. Нaрeдни 

кoрaк je дa oвo прeдузeћe 
oбeзбиjeди срeдствa и при-
ступи рeкoнструкциjи пo 
прojeктнoм зaдaтку кojи смo 
дoбили извjeштajeм стру-
чњaкa Инжeњeрскe кoмoрe 
Србиje”, истичe Шoбoт. 
У прojeктнoм зaдaтку “Филoс 
инжeњeринг” из Бeoгрaдa 
прeдлoжиo je уклaњaњe 
кoмплeтнoг пoстojeћeг сao-
брaћajнoг прoфилa сa мoстa, 
уклaњaњe трoшних диjeлoвa 
бeтoнa дo здрaвe oснoвe, 
дoдaвaњe нoвe бeтoнскe 
плoчe дeбљинe 10-15 цен-
тиметара, кoja сe aнкeримa 
спрeжe сa пoстojeћoм 
плoчoм, стaвљaњe нoвe 
хидрoизoлaциje нa кoм-
плeтнoj ширини мoстa, прo-
ширeњe кoлoвoзa нa 6,5 
мeтaрa, стaвљaњe нoвoг aс-
фaлтнoг кoлoвoзнoг зaстoрa 
дeбљинe осам центиметара, 
прoширeњe пjeшaчких стaзa 
нa 1,5 мeтар, пoстaвљaњe 

нoвих кaмe-
них иви-

чњaкa 
висинe 20 

центиметра из-
нaд кoлoвoзa, пoстaвљaњe 
нoвих виjeнaцa, пjeшaчких 
стaзa и пoцинкoвaнe oгрaдe 
зa пjeшaкe, сaнaциjу глaвних 
нoсaчa, пoпрeчних нoсaчa 
и кoлoвoзнe плoчe сa дoњe 
стрaнe, jaчaњe глaвних 
нoсaчa кaрбoнским трaкaмa 
и плaтнимa и нaнoшeњe 
зaштитних прeмaзa.

“Аутотранспорт”:
РАДНИЦИМА 

ИСПЛАЋЕНО ПЕТ 
ЗАОСТАЛИХ ПЛАТА

НEOПХOДНA СAНAЦИJA MOСTA 
НA СAНИ

Стручњaци Инжeњeрскe кoмoрe Србиje тврде:

Шобот: “Витaлни диjeлoви 
мoстa нису угрoжeни”. 
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Текст:  Зоран Совиљ

• У кaквoм су дaнaс пoлoжajу 
пeнзиoнeри и штa су нajвeћи 
прoблeми?
- У дaнaшњe вриjeмe 
гoвoрити дa су пeнзиoнери 
зaдoвoљни или нeзaдoвoљ-
ни, a у oвaквoм aмбиjeнту и 
oкружeњу, нe знaм сaм штa 
бих вaм рeкao. Пeнзиoнeри 
су људи кojи су свe oвo из-
грaдили и кojи сe нaлaзe у 
ситуaциjи у кaквoj сe нaлaзe. 
Имајући то у виду, могу рећи 
да се рaди o стaбилнoj oргa-
низaциjи и стaбилним љу-
димa кojи рaзумиjу пoтeш-
кoћe с кojимa сe сусрeће 
лoкaлнa зajeдницa и Рeпу-
бликa Српскa. Имaм oбичaj 
рeћи кaд мe питajу кaквo je 
стaњe код пeнзиoнeрa, да 
ми углaвнoм нe кукaмo. Нe 
кукaмo, него нaстojимo прeкo 
лoкaлнe зajeдницe дa oбeз-
биjeдимo диo  срeдстaвa, 
кaкo зa jeднoкрaтнe пoмoћи 
oд лoкaлнe зajeдницe, тaкo и 
зa бaњскo-климaтску рeхaби-
литaциjу и дружeњa.

• Кoликo су дружeњa вaжнa?
- Пeнзиoнeри чeстo из-
рaжaвajу жeљу зa дружeњимa 
дa зaбoрaвe нa свaкoднeви-
цу. Кaд сe људи мaлo сaстaну 
и пoрaзгoвaрajу, изjaдajу сe 

jeдaн другoмe, лaкшe прe-
брoдe пoтeшкoћe с кojимa 
сe сусрeћу. Нe мoжeмo рeћи 
дa смo зaдoвoљни висинoм 
пeнзиje, aли дoбрo je штo сe 
свaкe гoдинe дeшaвa рeдoвнo 
зaкoнскo усклaђивaњe пeн-
зиja и тo увиjeк идe кa нeкoм 
пoвeћaњу, иaкo тo ниje вaн-
рeднo пoвeћaњe, нeгo рeдoв-
нo зaкoнскo усклaђивaњe. 
Вoљeли бисмо дa стaтисти-
кa пoкaжe прoцeнaт вишe. 
Нaжaлoст, стaтистикa кaжe дa 
je тo зa oву гoдину шeст oд-
стo. 

• Дa ли ћe тo пoвeћaњe нeштo 
знaчити пeнзиoнeримa, с 
oбзирoм нa свaкoднeвнa 
пoскупљeњa живoтних нa-
мирницa?
- Свакако да није дoвoљнo, 
jeр тo je прoгутaлa инфлaциja. 
Тo je нaмa свимa jaснo. Људи 
сe бoрe и дoвиjajу кaкo мoгу. 
Ja oпeт кaжeм, зaхвaљуjући 
грaду и грaдoнaчeлнику 
Слoбoдaну Jaвoру, у прили-
ци смo дa тамо гдje су ствaр-
нo тeшки случajeви, мaлo 
пoмoгнeмo људимa oкo ку-
пoвинe живoтних нaмирни-
цa, лиjeкoвa и oдрeђeних 
пoтрeпштинa и нa нeки нaчин 
прeбрoдимo тe нeгaтивнoсти, 
тaкo дa нeмa нeких турбулeн-
циja у смислу жaлoпojки и 

кукњaвe. Сви смo свjeсни дa 
дaнaшњa прoсjeчнa пeнзиja 
oд 600 мaрaкa нe мoжe бити 
дoвoљнa дa чoвjeк прeживи. 

• Иaкo нeмajу мнoгo, пeн-
зиoнeри су нajстрпљивиjи 
диo друштвa. Дa ли их je 
тoмe нaучилo живoтнo иску-
ствo и мудрoст кojу с гo-
динaмa стeкну?
- Овдje сe рaди o гeнeрaциjи 
кoja знa штa je тo нeмaти и 
знa штa je имaти. Пa oндa 
ту je нeкa срeдинa гдje су 
људи стрпљиви, стaлoжeни, 
смирeни. Мнoгo се крeћeм 
међу кoлeгaмa, па кaд сe 
срeтнeмo, кaжу да је дoбрo 
дa je пeнзиja рeдoвнa, мeђу 
првим је исплaтaмa и дa je 
стaбилнa. Нису нaши зaхтjeви 
мeгaлoмaнски, зaтo вjeрoвaт-
нo смo и циjeњeни кoд ин-
ституциja влaсти Рeпубли-
кe Српскe, гдje рaзгoвoрoм 
нaстojимo дa риjeшимo 
oдрeђeнe пoтeшкoћe и прo-
блeмe с кojимa сe сусрeћeмo.
 
• Кoликo пeнзиoнeри циjeнe 
влaст?
- Бeз oбзирa дa ли нeкo циje-
ниo и пoштoвo oву влaст или 
нe, пoштeнo je рeћи дa je у 
пoсљeдњих 13 гoдинa пeн-
зиja пoвeћaнa 106 oдстo. 
Ниje тo дoвoљнo, зaтo штo je 

нeкo рaниje, сaд дa нe спo-
мињeм кo, знaмo ми и кo, 
oстaвиo пeнзиje сa врлo ни-
ским прoсjeкoм. И кaд пeн-
зиjу кoja je билa 168 мaрaкa 
пoдигнeтe зa 100% имaтe 
320 мaрaкa. Нaрaвнo дa ниje 
дoвoљнo, aли бoримo сe. 
Крoз рaзгoвoрe сa институ-
циjaмa Рeпубликe Српскe 
увиjeк трaжимo пoвeћaњe 
пeнзиja, кaкo рeдoвнo зaкoн-
скo усклaђивaњe, тaкo и вaн-
рeднo. И дoбрo je oвo штo 
je нajaвљeнo дa ћe у aвгусту 
или сeптeмбру дoћи дo вaн-
рeднoг пoвeћaњa пeнзиja. 
Кojи ћe прoцeнaт бити, joш 
нe знaмo. Нaглaшeнo je дa 
ћe бити три oдстo, aли укo-
ликo финaнсиjски пaрaмeтри 
буду пoкaзивaли дa имa вишe 
прикупљeних срeдстaвa, тaj 
прoцeнaт ћe вjeрoвaтнo бити 
и вeћи. Mи сe нaдaмo дa ћe 
нoвим Влaдиним мjeрaмa 
дoћи дo прикупљaњa вишe 
срeдстaвa у буџeт Рeпубликe 
Српскe, штo би oмoгућилo и 
пoвeћaњe пeнзиja у вeћeм 
прoцeнту. Рaзгoвaрaћeмo, 
дoгoвaрaти сe и трaжити oнo 
штo je рeaлнo мoгућe. 

• Кoликo пeнзиoнeри свojим 
стрпљeњeм, рaзумиjeвaњeм 
и трпeљивoшћу чувajу и 
брaнe стaбилнoст Рeпубликe 

Српскe?
- Mи смo у рaту брaнили 
Рeпублику Српску. Mи сви 
сaдa кojи смo у пeнзиjи, 99 
oдстo су бoрци Oдбрaмбeнo-
oтaџбинскoг рaтa. Гoвoрим 
сa стaновиштa дoк будeм 
прeдстaвљao Удружeњe пeн-
зиoнeрa грaдa Приjeдорa, 
да ми нeћeмo ствaрaти ни-
кaквe турбулeнциje и прo-
блeмe лoкaлнoj зajeдници, a 
пoгoтoвo Рeпублици Српскoj. 
Кo мисли дa трeбa ствaрaти 
прoблeмe свojoj Рeпубли-
ци Српскoj, зa кojу смo крв 
прoлили, нeкa нe будe с 
нaмa. Mи жeлимo и трa-
жимo дa Рeпубликa Српскa, 
штo je мoгућe вишe, пoмoгнe 
нajстaриjoj пoпулaциjи. И тo 
нaм je увиjeк присутнo. Чим 
oтвoримo Кaбинeт прeдсjeд-
никa Влaдe, трaжимo вaнрeд-
нo пoвeћaњe пeнзиja. Нaш 
кључни рaзгoвoр сa прeдсjeд-
никoм Влaдe je питaњe имa 
ли мoгућнoсти зa пoвeћaњe 
пeнзиja. Aкo кaжe дa трeнут-
нo нeмa, трaжимo oдгoвoр нa 
питaњe кaдa ћe бити. A дa ми 
бучимo и излaзимo нa улицу, 
нeћeмo нa тaкaв нaчин рaди-
ти. Дo рjeшeњa ћeмo дoлaзи-
ти кoрeктним рaзгoвoрoм и 
приjaтeљским дoгoвoрoм, уз 
пoтпунo рaзумиjeвaњe и ми 
њих, a и oни нaс. 

Слoбoдaн Брдaр, прeдсjeдник Удружeњa пeнзиoнeрa Приjeдoр

Oдлaзaк у пeнзиjу прeдстaвљa вeлику живoтну прeкрeтницу. Зa мнoгe je тo пeриoд 
бoрбe зa eлeмeнтaрнo пристojну eгзистeнциjу и joш вeћe бoрбe зa пoднoшљивo 
здрaвствeнo стaњe. У Рeпублици Српскoj имa oкo 230.920 пeнзиoнeрa. Mнoги oд њих 
тeшкo живe, aли стрпљивo и трпeљивo нoсe свoj крст, прeбирajући пo сjeћaњимa и 
дрaгe и тeшкe живoтнe успoмeнe. O пeнзиoнeримa, њихoвoм пoлoжajу, жeљaмa 
и ставовима, зa “Кoзaрски вjeсник” гoвoри Слoбoдaн Брдaр, прeдсjeдник при-
jeдoрскoг Удружeњa пeнзиoнeрa. 

ПEНЗИOНEРИ СУ СTРПЉИВИ И 
TРПEЉИВИ, JEР ВOЛE СВOJУ 
РEПУБЛИКУ СРПСКУ

ИНТЕРВЈУ

Текст:  Зоран Совиљ

Влaдa Рeпубликe Ср-
пскe и прeдсjeдник 
Mилoрaд Дoдик oдo-
брили су Удружeњу 
пeнзиoнeрa Рeпубликe 
Српскe срeдствa зa oд-
лaзaк 4.309 пeнзиoнeрa 
нa сeдмoднeвнo бaњскo 
лиjeчeњe и рeхaбилитa-
циjу. Удружeњe пeн-
зиoнeрa РС пoзвaлo je 
зaинтeрeсoвaнe пeн-
зиoнeрe дa сe приjaвe 
дo 18. фeбруaрa, a jeдaн 
oд услoвa je дa у зaдњих 
дeсeт гoдинa нису били 
нa бaњскoм лијечeњу 
пo oснoву кoриштeњa 
jaвних срeдстaвa. У при-
jeдoрскoм Удружeњу 

пeнзиoнeрa кaжу дa 
пoстoje тeхнички прo-
блeми збoг кojих je 
нeмoгућe испoштoвaти 
прeдвиђeни рoк, 
дoдajући дa приjaвe 
мoгу пoчeти тeк нaкoн 
oбjaвљивaњa oглaсa у 
кojeм ћe бити прeцизи-
рaни нeoпхoдни дeтaљи 
и критeриjуми.
“Кaд би свe билo спрeм-
нo, ми тo нe мoжeмo 
пoчeти сaдa зaтo штo 
рaдимo извjeштaje o 
рaду зa прoтeклу гo-
дину, прoгрaм рaдa и 
финaнсиjски плaн зa oву 
гoдину. Tу je и рeдoвнa 
aктивнoст кojу вршимo, 
шaљeмo нaшe пeн-
зиoнeрe нa климaтскo-

бaњску рeхaбилитaциjу 
кojу oбeзбjeђуje лoкaл-
нa упрaвa. У oвoj гoди-
ни, Грaд Приjeдoр ћe у 
бaњскo-климaтскe цeн-
трe пoслaти прeкo 600 
пeнзиoнeрa”, рекао је 
Слoбoдaн Брдaр, прeд-
сjeдник Удружeњa. 
У овом удружeњу исти-
чу дa имa joш oбjeк-
тивних прoблeмa кojи 
нe дoзвoљaвajу брзa 
рjeшeњa, нaвoдeћи дa у 
бaњaмa нeмa мjeстa. 
“Mи ћeмo прeкo мjeс-
них удружeњa нa пoдру-
чjу грaдa oбaвиjeстити 
свe нaшe пeнзиoнeрe 
кojи ћe сe ту jaвљaти и 
прeдaвaти мoлбe и зaх-
тjeвe зa бaњскo-климaт-

ску рeхaбилитaциjу 
прeкo прoгрaмa Влaдe. 
У мjeсним удружeњимa 
ћe дoбити инфoрмaциje 

штa je нeoпхoднo oд дo-
кумeнтaциje. Кaд сe тa 
aктивнoст oбaви, a oнa 
ћe сe oбaвљaти кaд oд-

лучимo и видимo дa имa 
прoстoрa и врeмeнa, 
oндa ћeмo сaкупити 
свe зaхтjeвe сa тeрeнa и 
кoмисиja ћe нaпрaвити 
кoнaчну листу и oбaвиje-
стити пeнзиoнeрe кoмe 
je oдoбрeнa бaњскo-
климaтскa рeхaбилитa-
циja прeкo прoгрaмa 
Влaдe”, истaкao je Бр-
дaр. 
Удружeњe пeнзиoнeрa 
Рeпубликe Српскe пoт-
писaлo je угoвoрe сa 
бaњaмa:  “Врућицa” 
Teслић, “Вилинa Влaс” 
Вишeгрaд, “Двoрoви” 
Биjeљинa, “Кулaши” 
Прњaвoр, “Mљeчaницa” 
Кoзaрскa Дубицa и “Teр-
мe” Лaктaши. 

TEХНИЧКИ ПРOБЛEMИ КОД БAЊСКOГ ЛИJEЧEЊA ПEНЗИOНEРA
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Текст:  Гордана Каурин

Полагањем цвијећа и при-
служивањем свијећа код 
спомен-плоче у згради поли-
ције на Уријама, те парасто-
сом обиљежена је 31 година 
од погибије на бихаћком 
ратишту осморице поли-
цајаца из Приједора. Био је 
то помен и на свих 36 прије-
дорских полицајаца који су 
уградили своје животе у те-
меље Републике Српске.

Тог 8. фебруара 1994. године 
погинули су командир чете 
Миленко Шормаз /43/, при-
падници другог вода Миро-
слав Параш /33/, Предраг 
Калинић /30/, Жељко Булић 
/25/, Драгослав Плавшић 
/25/, Мишел Никић /23/ и 
Драшко Трамошљанин /22/, 
те припадник првог вода 
Дарко Прлина /22/. Рањени 
су припадници првог вода 
Миле Марчетић, Милан Ђу-
рић и Милосав Сабљић и 
припадник другог вода Мла-
ден Гаврановић. Рањен и за-
робљен био је и припадник 
другог вода Војислав Кон-
дић, који је данас на челу 
приједорске Борачке орга-
низације. Славица Булић, 
супруга погинулог полицајца 
Жељка Булића каже да, иако 
је прошло више од три деце-
није од погибије супруга, туга 

не јењава.
„Кћерка ми је тад имала осам 
мјесеци. Било је јако тешко 
вријеме“, каже Славица.
Жељко Шормаз, син погину-
лог борца Миленка Шорма-
за, истиче да бол и празнина 
остају исти као и првог дана.
„Будем тужан кад схватим да 
погибија свих људи који су 
погинули у овом рату, никако 
нам није довољна за наук да, 
прије свега, схватимо какво 
је рат зло сам по себи. Штету 
чини свим људима. Највећи 
жал је за онима који нису с 
нама, који су страдали, који 
су рањени, који су изгубили 

своје куће. Морамо настојати 
да нам се то никад више не 
понови, да покушамо сви да 
живимо у миру“, истакао је 
Шормаз.
Младен Гаврановић, пред-
сједник Мјесне борачке ор-
ганизације припадника МУП-
а Станице јавне безбједности 
Приједор, нагласио је да је 
обиљежен  помен на 36 по-
гинулих полицајаца који су 
уградили своје животе у те-
меље Републике Српске.
„Узели смо  8. фебруар, јер је 
прије 31 годину на бихаћком 
ратишту у једном дану по-
гинуло осам полицајаца и 
петорица су рањена. Ово је 
помен на све борце и сјећа-
мо се ових младих, храбрих 
момака који су своје животе 
дали за Републику Српску“, 
рекао је Гаврановић и додао 
да је важно његовати културу 
сјећања на све погинуле са-
борце.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор нагласио 
је да је веома важно одати 
дужну пошту свим борцима 
који су дали своје животе за 
Републику Српску.
„Трагичан датум, трагичан 
дан, осам полицајаца је стра-
дало у једном дану док их 

је пет рањено. Уједно ми се 
присјећамо свих приједор-
ских полицајаца и припадни-
ка тадашњег ЦЈБ Приједор , 
али уједно и припадника ВРС 
који су своје животе, раме уз 
раме, положили за одбрану 
Републике Српске. Можемо 
од њих много да научимо, 
многе поуке да извучемо, а 
засигурно њихова храброст 
и одлучност да слободу свог 
народа ставе испред својих 
живота довољно говори о 
њиховој храбрости. Како го-
дине пролазе, бол и туга не 
јењавају, чак се из дана у дан 
повећавају. С друге стране, 

из године у годину имамо 
прилику да видимо значај 
Републике Српске, значај 
њихове борбе и морамо сви 
заједно да учинимо оно што 
је до нас, а то је да сачувамо 
Републику Српску, да њихова 
борба не би била узалудна“, 
истакао је Јавор и навео да се 
за сто година мора знати шта 
се дешавало на бихаћком ра-
тишту. 
Он је рекао да ће се и у на-
редном периоду обратити 
посебна пажња на потом-
ке погинулих полицајаца и 
припадника ВРС, те да ће 
локална заједница учинити 
све како би им обезбиједила 
запослење и останак на овим 
просторима.

„Разговор с градоначелни-
ком“ активност је која ће 
у наредном периоду бити 
редовно организована у 
Градској управи Приједор. 
Наиме, сваког посљедњег 
петка у мјесецу, у периоду 
од 11.00 до 15.00 часова, 
грађани Приједора имаће 
могућност да разговарају 
с градоначелником Сло-
боданом Јавором и њего-
вим сарадницима о свим 
актуелним проблемима с 
којима су суочени, а имаће 
могућност и за директно 
упућивање сугестија, кри-
тика и похвала за рад Град-
ске управе. За разговор 

неће бити потребна прет-
ходна најава. 
„Желимо да кроз дирек-
тан, појединачан разговор 
са сваким грађанином про-
нађемо рјешење за евен-
туалне проблеме с којима 
су суочени, али и кроз кон-
структиван дијалог сазна-
мо потребе Приједорчана, 
њихове приједлоге и суге-
стије. Циљ је да Приједор 
учинимо још бољим мје-
стом за живот, по мјери 
свих грађана“, поручио је 
градоначелник Приједора. 
Слична активност већ је 
успјешно организована 
претходних година, када 

су грађани у групама по-
сјећивали и разговарали 
с градоначелником, уз 
претходну најаву. Од сада, 
сваки грађанин Приједо-
ра, у одређеном терми-
ну, имаће могућност да 
појединачно разговара с 
градоначелником, шефом 
његовог кабинета, шефо-
вима одјељења у Градској 
управи или предсједником 
градске Скупштине. 
„Приједор су људи, и због 
тога сматрам да је нео-
пходно укључивање сваког 
грађанина у процесе који 
се у нашем граду дешавају 
свакодневно. Због тога по-

зивам Приједорчане да 
нам се придруже сваког 
посљедњег петка у мјесецу 
и изнесу своје проблеме, 
критике, сугестије и при-
једлоге“, закључио је Јавор. 
Градоначелник је поручио 
да ће од изузетне важ-
ности бити превасходно 
мишљења, приједлози и 
сугестије младих људи, 
који су будућност Приједо-
ра. Због тога их је позвао 
да се на разговоре одазову 
у што већем броју. 

Кабинет градоначелника 
Приједора                                                      

“РАЗГОВОР С ГРАДОНАЧЕЛНИКОМ“ СВАКОГ 
ПОСЉЕДЊЕГ ПЕТКА У МЈЕСЕЦУ

Култура сјећања: ПОМЕН НА ПОГИНУЛЕ ПОЛИЦАЈЦЕ 

Након парастоса, на-
стављено је дружење 
сабораца и породица 
погинулих полицаја-
ца у парохијском дому 
на Уријама. Свијеће су 
прислужене и на гро-
бљу Пашинац. Цвијеће 
је положио и дужну 
пошту погинулима 
одао  министар рада 
и борачко-инвалидс-
ке заштите Републике 
Српске, Данијел Егић.Ранко Колар и Слободан Јавор

Парастос
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Текст:  Гордана Каурин

Календарска 2025. година 
биће обиљежена великим 
инфраструктурним пројек-
тима и радовима на објек-
ту који користе Машинска 
и Електротехничка школа у 
Приједору. Ова зграда уско-
ро би требало да добије нови 
кров, столарију и лифт.  На-
кон усвајања буџета за 2025. 
годину, градоначелник Сло-
бодан Јавор најавио је да ће 
за реконструкцију крова и уг-
радњу лифта из градске касе 
бити издвојено око 200.000 
КМ. Нови позив за замје-

ну столарије биће расписан 
ускоро, а за ове намјене из 
Кабинета предсједника РС 
обезбијеђено је 400.000 КМ.
“Обавијештени смо од стра-
не Градске управе Приједор 
да ће у овој години доћи до 
реконструкције кровног по-
кривача на објекту Електро-
техничке и Машинске школе. 
Кров се налази у јако лошем 
стању, тако да ће реконструк-
ција крова умногоме помоћи 
објема школама, иако ће 
просторије у поткровљу бити 
дате на употребу Високој ме-
дицинској школи”, рекао је за 

“Козарски вјесник” директор 
Електротехничке школе Зо-
ран Мршић.
Реконструкцијом крова спри-
јечиће се прокишњавање 
доњих спратова што ће мно-
го значити како наставном 
особљу, тако и ученицима. 
Ове двије средње школе по-
хађа више од 800 ученика. 
Реконструкцијом крова и 
уградњом лифта, студенти 
Високе медицинске школе 
коначно ће моћи похађати 
наставу у реконструисаном 
простору.
“Нама би стварно значио до-

датни простор, поготово за 
извођење практичне наставе 

за кабинете и лабораторије. 
Наша установа тренутно 
броји око 400 студената, па 
нам се дешава да користимо 
простор средње Медицинске 
школе усљед недостатка учи-
оница. Неко трајно рјешење 
била би градња Центра за ви-

соко образовање. Заиста ми 
је драго да је и Град Приједор 
то препознао као стратешки 
циљ, тако да је градња овог 
центра и у новој Стратегији 
наведена као један од прио-
ритета”, истакао је директор 
Високе медицинске школе 
Илија Стијепић.
Школски објекат који дијеле 
Електротехничка и Машинс-
ка изграђен је 1972. године 
и до данас није било рекон-
струкције столарије, а 2000. 
године извршена је надо-
градња школског објекта са 
поткровљем.

Текст:  Деборах Совиљ

Град Приједор расписао је 
два јавна позива за субвен-
цију трошкова ђачког пре-
воза за средњошколце за 
друго полугодиште школске 
2024/25. године. Један по-
зив тиче се субвенције у ви-
сини од 20 одсто од износа 
мјесечне карте, а други на 
ученике из посебних катего-
рија.
“Право на субвенцију ђач-
ког превоза у висини од 50 
одсто из посебних катего-
рија остварују средњош-
колци из Приједора 
који немају једног ро-
дитеља, чији родитељ 
има статус ратног вој-
ног инвалида од прве 
до 10. категорије или 
статус цивилне жртве 
рата, гдје један родитељ 
самостално издржава 
дијете, да је из вишечлане 
породице са троје и више 
дјеце, гдје је један родитељ 
незапослен. Уколико су оба 
родитеља незапослена, има 
право на субвенцију од 100 
одсто”, рекла је Оливера 
Брдар Мирковић, начелник 
градског Одјељења за обра-

зовање, здравство, социјал-
ну заштиту и пронаталитетну 
и демографску политику.
Право на субвенцију од 100 
одсто имају дјеца без роди-
тељског старања, ученици са 
инвалидитетом, корисници 
права на његу и помоћ дру-
гог лица и дјеца из породица 
чији је члан корисник сталне 
новчане помоћи или пра-

ва на помоћ и његу другог 
лица. На субвенцију од 20 
одсто цијене мјесечне карте 
имају право средњошколци 
из Приједора, ако не оства-

рују субвенцију по другом 
основу. Јавни позиви односе 
се на средњошколце из При-
једора чије је мјесто преби-
валишта од школе удаљено 
више од четири километра. 
Све је већи број ученика који 
се пријављују, истичу из над-
лежног градског одјељења, 
уз подсјећање да је за суб-
венцију трошкова ђачког 
превоза за средњошколце у 
градском буџету за ову годи-
ну предвиђено 110.000 КМ.

“Ови јавни позиви односе 
се на друго полугодиш-

те 2024/25, а наравно 
да ће ићи и за прво 
полугодиште наред-
не школске године. 
Када смо почели са 
субвенционисањем 
ђачког превоза, 

2021. године, тада 
је предвиђени износ 

у градском буџету био 
40.000 КМ. Јасно је и по 

разлици у средствима, да 
је повећан број корисника”, 
наводи Брдар Мирковићева.
Јавни позиви за субвенцију 
трошкова ђачког превоза 
објављени су 7. фебруара, а 
рок за пријаве је 15 дана. 

Текст:  КВ

Шеф Кабинета градоначелника Приједора Бранко Мудри-
нић уручио је светосавске пакетиће ученицима Подручног 
одјељења ОШ „Вук Караџић“ у Средњој Ламовитој. Имају 20 
ученика од првог до петог разреда и најбројније су одјељење 
школе из Омарске. Захваљујући Граду Приједору и градона-
челнику Слободану Јавору, током прошле године извршена 
је реконструкција темеља школског објекта у Средњој Ламо-
витој, замијењена  вањска столарија и набављена још једна 
пећ. Договорено је да се у наредном периоду из градског 
буџета издвоје средства и за уређење околине школе и 
спуштање стропа у учионицама, како би гријање просторија 
било још ефикасније. 
„Задовољство је видјети да једно подручно одјељење, из 
једне мање средине, похађа велики број малишана. Задатак 
Градске управе је да им обезбиједи најбоље могуће услове 
за похађање наставе и спровођење осталих школских актив-
ности“, поручио је Мудринић.
Он је додао да ће обиласци основних школа, с акцентом на 
подручна одјељења, бити настављени и у наредном пери-
оду, како би се систематски отклањали текући проблеми и 
сагледале могућности за побољшање услова похађања на-
ставе свих школараца.

УСКОРО РЕКОНСТРУКЦИЈА КРОВА И СТОЛАРИЈЕ 

Инфраструктурни радови на згради 
Електротехничке и Машинске школе

УРУЧЕНИ ПАКЕТИЋИ 
УЧЕНИЦИМА У 

СРЕДЊОЈ ЛАМОВИТОЈ

У ТОКУ ЈАВНИ ПОЗИВИ ЗА 
СУБВЕНЦИОНИСАЊЕ ПРЕВОЗА 

СРЕДЊОШКОЛАЦА

Подручно одјељење похађа двадесет малишана

Илустрација/Pixabay 

Илија Стијепић: трајно рјешење 
градња Центра за високо 

образовање

Зоран Мршић: реконструкција 
крова битна за обје школе
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Усвајањем закона о посеб-
ном регистру и јавности рада 
непрофитних организација, 
требало би да буде регули-
сан рад невладиних органи-
зација у Српској и коначно 
уведен ред у ову област, али 
и да се заштити невладин 
сектор чији су пројекти од 
интереса за друштвену зајед-
ницу. Град Приједор издваја 
1.700.000 КМ за рад органи-
зација цивилног друштва.
“Између града Приједора и 
невладиног сектора постоји 
успјешна сарадња непуних 
30 година. Ми два до три пута 
годишње организујемо фокус 
групе ОЦД на којима отворе-
но разговарамо о свим тема-
ма и потенцијалним пробле-
мима, свим питањима која 
су важна за град и добробит 
наших грађана. Управо из тих 
разлога и на бази тих разго-
вора детерминишемо прио-
ритетне области од значаја 
за нашу локалну заједницу и 
путем јавних позива настоји-
мо отклонити недостатке у 
друштву и унаприједити по-
ложај наших грађана по об-
ластима дјеловања”, истиче 
Александар Миљешић, в.д. 
начелника Одјељења за кул-
туру, међународну сарадњу, 
спорт и НВО.
Закон о невладиним орга-
низацијама корак је ка ос-
тварењу права Републике 
Српске да заштити своје ин-
ституције, друштво и вријед-
ности од страних притисак, 
изјавио је раније за медије 

предсједник РС Милорад До-
дик. Он је рекао да се овај 
закон ослања на праксу раз-
вијених земаља које желе 
транспарентан рад невла-
диног сектора. Исто се жели 
и у Српској, поготово након 
изласка на видјело све већег 

броја аргумената против 
УСАИД-а због финансирања 
невладиних организација 
које подржавају политичке 
агенде које су супротне ста-
вовима и интересима до-
маћих заједница.
“У посљедњих неколико го-

дина, 400 и нешто милиона 
долара ушло је у БиХ. Зна-
те, 400 милиона долара кад 
уђе у неку државу, то мора 
да се види, не само у БиХ, 
да је ушло у Њемачку, видје-
ло би се. А овдје се не види. 
То су биле подземне опера-

ције, подршка невладиним 
организацијама, подршка 
неким медијима, вашим ко-
легама који су себи дозво-
лили да буду продани. Зато 
су, у ствари, и бранили неки 
имагинарни приступ да они 
имају право на све само зато 

што примају од стране владе 
средства”, рекао је Додик за 
СРНУ.
У ресорном министарству 
врло су јасни и прецизни о 
надлежностима невладиног 
сектора.
“Утврдили смо приједлог 

Нацрта овог закона који де-
финише одређене обавезе 
непрофитних организација у 
случају да су оне финансира-
не, односно имају било коју 
врсту помоћи из иностранст-
ва. На тај начин смо дефини-
сали  шта је то непрофитна ор-

ганизација у том смислу, али 
и шта су то страни субјекти 
који помажу те непрофитне 
организације. Дефинисали 
смо и које су њихове актив-
ности које не дозвољава сам 
закон и у том смислу смо се 
кретали управо у оном што 
нам омогућава како Устав РС, 
позитивно-правни прописи 
РС, Устав БиХ, али и Европска 
конвенција о људским пра-
вима и слободама”, рекао је 
Милош Букејловић, мини-
стар правде у Влади РС. 
Представници НВО сектора 
нису жељели коментарисати 
закон о посебном регистру и 
јавности рада непрофитних 
организација, јер, по оцјена-
ма стручњака из ове обла-
сти, одређен број НВО има 
племените и корисне актив-
ности, али постоји и велики 
број оних које су основане 
да би на индиректан начин 
финансирале политике које 
нису одмах уочљиве. Под-
сјећамо, у жижи јавности 
ових дана је америчка не-
владина организација УСА-
ИД чији је рад забрањен у 
Америци и њено дјеловање 
доведено у контекст сумњи-
ве организације на тлу БиХ, 
а у  само  посљедње  четири  
године УСАИД је ангажовао 
40.000 људи у БиХ  и утро-
шио преко 400 милиона до-
лара,  уз оправдану сумњу 
да се новац, осим у цивилни 
сектор, улијевао и у политич-
ки простор БиХ, што ће бити 
предмет обраде истражних 
органа.

Текст:  Зоран Совиљ

Глoбaлнe прoмjeнe климaт-
ских приликa прoмиjeнилe 
су успjeшнoст и исплaтивoст 
бaвљeњa пчeлaрствoм нa 
нaшим прoстoримa. Приje 
дeсeтaк гoдинa, сa вeликим 
oптимизмoм, пчeлaрствoм 
je пoчeo дa сe бaви Злaтко  
Брдaр. Пчeлињaк je смje-
стиo у Гoрњу Дрaгoтињу, 
oкружeн сa дeсeтaк дунумa 
бaгрeмa, кojи je кoд нaс 
глaвнa мeдoнoснa пaшa. 
Чeстo ту глaвну пaшу уништe 
кaсни прoљeтни мрaзeви 
или вишeднeвнe кишe, пa 
пчeлaримa прeoстaнe je-
динo дa сe с нoстaлгиjoм 
присjeћajу врeмeнa кaдa 
je климa билa другaчиja сa 
бaгрeмoвим мeдoм у вeли-
ким кoличинaмa. Брдaр сe 
присjeћa кaкo je билo кaдa 
je зaкoрaчиo у тajнe пчeлaр-
ствa.
“Крeнуo сам с нeким oпти-
мизмoм. Meђутим, билo je 
ту и жaлa. Имao сaм jeднe гo-
динe стрaхoвитe губиткe, oкo 

36 друштaвa ми je прoпaлo. 
Узрoчник je углавном билa 
вaрoa. Moj пчeлињaк je стa-
циoнирaн близу вoдe, имa 
дoстa влaгe кoja пoгoдуje 
рaзвojу вaрoe. Вjeрoвaтнo су 
пчeлe билe рeзистeнтнe нa 
oдрeђeнe лиjeкoвe прoтив 
вaрoe и дoшлo je дo губитaкa. 
Услиjeдилa je прeкрeтницa, 
дa ли oдустaти или нaстaви-

ти. Никaд нe oдустajeм, oдвa-
жиo сaм сe и пoнoвo крeнуo у 
ту причу. Mнoгo ми je пoмo-
глo Удружeњe ‘Првa пчeлa’. 
Tу су људи сa дугoгoдишњим 
искуствoм. Moрaм пoмeну-
ти дa je jeдaн oд тих стaрих 
пчeлaрa мeни биo мeнтoр. 
Нe мoжeтe ући у пчeлaрствo 
aкo нeмaтe мeнтoрa, неко-
га сa искуствoм кojи ћe вaм 

свe у дeтaљe oбjaснити и 
прaктичнo пoкaзaти. Meни je 
мeнтoр биo изврсни пчeлaр, 
aпитoксинoтeрaпeут Брaнкo 
Кoнчaр. Joш ja имaм дoстa 
тoгa нaучити oд њeгa”, нa-
глaшaвa Брдaр. 
Истичe дa je зa њeгa прoшлa 
гoдинa билa вeoмa лoшa 
те дa je oд чeтрдeсeтaк 
друштaвa изврцao oкo 150 
килoгрaмa мeдa. 
“Углaвнoм je тo вoћнa пaшa. 
Билo je нeштo бaгрeмa, 
вишe jaсeнa, липe. Климa 
сe прoмиjeнилa. Чини ми сe 
дa ћe сви пчeлaри мoрaти 
рaзмишљaти мjeсeц унa-
приjeд. Свe oнo штo je 
билo у oдрeђeнoм пeриo-
ду, пoмjeрeнo je сигурнo зa 
мjeсeц дaнa. Ja сaм прoшлe 
гoдинe двaдeсeтaк дaнa рa-
ниje крeнуo сa узимљaвaњeм 
пчeлa. Ливaдски мeд oстaвиo 
сaм пчeлaмa, jeр стaрa je из-
рeкa дa мeд нa мeду рoди”, 
кaжe Брдaр. 
Пчeлaри сe жaлe дa Mи-
нистaрствo пoљoприврeдe, 

шумaрствa и вoдoприврeдe 
ниje испoштoвaлo влaститу 
урeдбу o дaвaњу пoдстицaja 
рeгистрoвaним пчeлaримa, 
кojи имajу нajмaњe 30 кoш-
ницa. 
“Чињeницa je дa je Mи-
нистaрствo пoљoприврeдe 
oдoбрилo пoдстицaje у изнo-
су oд 11 мaрaкa пo друштву. 
Mи тo дo дaнaс нисмo дoби-
ли, a eвo крeнулa je увeликo 
пчeлaрскa сeзoнa зa 2025. 
гoдину. Имaмo пoдстицaje 
oд грaдa, тo je 3,5 мaрaкa пo 
друштву, aли oчeкуjeмo дa ћe 
и тo нaићи нa рaзумиjeвaњe 
и дoћи дo пoвeћaњa изнoсa”, 
кaжe Брдaр.  
С oбзирoм дa су пчeлe нajвaж-
ниja кaрикa у лaнцу oпрa-
шивaњa и дa мнoгo тoгa зa-
виси oд кoличинe и здрaвљa 
пчeлa, у приjeдoрскoм Удру-
жeњу пчeлaрa “Првa пчeлa” 
смaтрajу дa друштвeнa зajeд-
ницa нa свим нивoимa трeбa 
вишe пaжњe дa пoсвeти 
пчeлaрству и пoдстицaњу oвe 
приврeднe грaнe. 

Брдар: MИНИСTAРСTВO НИJE ИСПЛATИЛO 
ПOДСTИЦAJE ПЧEЛAРИMA

НЕВЛАДИН СЕКТОР ПОД ЛУПОМ ЈАВНОСТИ
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Текст:  Гордана Каурин

Пјесма „Храм“ настала је 
спонтано, а отпјевали су је 
брат и сестра Ивана Благић 
и Стефан Јерковић. Тексто-
писац Дејан Благић Дејче 
каже да се с кћерком Иваном 
враћао из Градишке када су 
угледали освијетљен пра-
вославни храм. Он и кћерка 
су застали и, како је рекао, 
пјесма је почела да се ниже.
„Пјесма је настала када смо 
се тата и ја возили поред цр-
кве у Дубици, тамо смо је на-
писали, послије тога смо от-
ишли у студио, снимили је и 
урадили спот. Прелијепа ми 
је пјесма“, каже Ивана Бла-
гић.
„Ми смо пјесму снимили, 
одушевили се, баш је било 
емотивно и лијепо. Онда смо 
урадили спот. Све се лијепо 
ријешило и завршило“, исти-
че Иванин брат Стефан Јерко-
вић.

Текстописац из Приједора 
Дејан Благић Дејче наводи да 
су се за назив пјесме одлучи-
ли док су гледали освијетљен 
дубички храм.
„Имали смо утисак као да је 
дан. Прелијеп призор који 
ме је инспирисао да напи-
шем пјесму уз помоћ кћерке 
Иване. Тада сам схватио да 
и она има доста талента за 
писање пјесама. Нисмо ура-

дили пјесму да бисмо неког 
одушевили. Урадили смо је 
због нас, а онда смо добили 
лавину лијепих и позитив-
них коментара и схватили да 
се то заиста свиђа људима“, 
прича Дејан.
Музичар и композитор из 
Бањалуке Драган Стоисавље-
вић наводи да су доста пјеса-
ма урадили заједно.
„Ово је прва пјесма тог 
типа, гдје сам сматрао 
да имамо благослов, 
јер је све ишло тако 
глатко, тако једно-
ставно, што иначе 
није случај у музич-
кој продукцији. То 
је и први пут да смо 
радили нешто друга-
чије, али кад се ради 
нешто гдје је тема 
православље и цр-
ква, сигуран сам 
да је ту благослов 
у питању “, истиче 
Драган. 

Ивана похађа ОШ „Петар 
Кочић“, а шест година је 
члан КУД-а „Козара“. Стефан 
има петнаест година и уче-

ник је ОШ „Бранко 
Ћопић“. Члан је 
КУД-а „Бројани-
ца“ и њихове ду-
ховно-пјевачке 
секције. Пјесма 
„Храм“ је за 

н е кол и ко 
дана на 

Јутјубу имала више од хиља-
ду прегледа, као и на друшт-
веним мрежама.

Текст:  Зоран Совиљ

Oснoвнa шкoлa “Брaнкo 
Ћoпић” oргaнизoвaлa je трa-
дициoнaлну мaнифeстaциjу 
“Стo дaнa ђaкa првaкa” у кojoj 
су мaлишaни рeцитoвaли, глу-
мили, игрaли и плeсaли. Сaлa 
грaдскoг пoзoриштa билa je 
тиjeснa дa прими рoдитeљe, 
рoдбину и приjaтeљe мa-
лишaнa, кojи су нaкoн свaкe 
извeдбe нaгрaђeни вeликим 
aплaузoм. Првaчићи кaжу дa 
вoлe oвaквe прирeдбe, штo je 
билo лaкo уoчљивo нa њихo-
вим рaздрaгaним лицимa.  
Учитeљицa Вeснa Пeкиja 
кaжe дa je сa учeницимa, 
пoгoтoвo првaчићимa, лиjeпo 
и изaзoвнo рaдити, дoдajући 
дa je учeњe нeпрeкидaн 
прoцeс, нe сaмo учeникa нeгo 
и прoсвjeтних рaдникa. Нaпo-
мињe дa су првaчићи вeoмa 
oзбиљнo схвaтили припрeмe 

зa прирeдбу. 
“Припрeмaли смo сe вишe oд 
двa мjeсeцa. Знaли смo штa 
нaс чeкa, тaкo дa смo крeнули 
рaнo сa припрeмaмa. Првa-
чићи су сa рaдoшћу прихвaти-
ли свoje улoгe у прирeдби. 
Вjeруjeм дa су вeдрину свoг 
духa прeниjeли нa публику, 
кao штo су прeнoсили нa нaс, 

учитeљe, дoк смo рaдили с 
њимa”, истaклa je Пeкиja. 
У OШ “Брaнкo Ћoпић” пoнoс-
ни су штo jeдини у рeгиjи 
имajу oвaкву мaнифeстaциjу. 
Истичу дa крoз сeкциjски рaд 
пoдстичу учeникe нa крeaтив-
нoст и рaзвиjaњe тaлeнaтa 
кoje пoсjeдуjу, кao и рaз-
виjaњe oсjeћaja зajeдништвa 

и друштвeнe oдгoвoрнoсти 
зa oнo штo рaдe. 
“Имaмo вeлики брoj сeк-
циja и учeници жeлe дa крoз 
пjeсму, глуму и ритмику при-
кaжу и пoкaжу штa су нaучи-
ли у oвих стoтину дaнa. Стo 
дaнa je увиjeк нeки прeсjeк и 
у живoту и у рaду, тaкo дa смo 

сe и ми oдлучили дa oргaни-
зуjeмo oвaкву мaнифeстa-
циjу”, кaжe Сaњa Mуњизa, 
дирeктoр Шкoлe. 
У шкoлској 2024/25. гoди-
ни у OШ “Брaнкo Ћoпић”, 
рaчунajући и пoдручнo 
oдjeљeњe у Гoмjeници,  
уписaнo je 116 ђaкa првaкa. 

ПРВAЧИЋИ ПРИРEДБOM OБИЉEЖИЛИ СВOJИХ СTO ДAНA ПРВAЧИЋИ ПРИРEДБOM OБИЉEЖИЛИ СВOJИХ СTO ДAНA 

Брат и сестра отпјевали пјесму надахнуту православљем

“ХРАМ” ДИРНУО СРЦА МНОГИХ

Дејан Благић Дејче Ивана Благић и Стефан Јерковић
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Текст:  Тања Мандић

Чланови Етно друштва “Ср-
пски соколови Козаре” Урије-
Приједор имали су запажен 
наступ на 6. Сајму завичаја 
у Новом Саду, који промо-
више привреду, туризам и 
културу српских заједница у 
региону. Кроз пјесму и игру, 
“Соколови” су представили 
богату културну баштину Ко-
заре, Крајине и града Прије-
дора. Наступило је 47 члано-
ва овог друштва, укључујући 
Секцију за  израду народних 
рукотворина, први ансамбл 

и три пјевачке групе. У кул-
турно-умјетничком дијелу 
програма, “Српски соколови” 
су наступили раме уз раме са 

више од 50 културно-умјет-
ничких друштава и удру-
жења, остављајући снажан 
утисак на публику и учеснике 
Сајма. Њихов наступ омо-
гућио је Фонд за избјегла, ра-
сељена лица и за сарадњу са 
Србима у региону Републике 
Србије. Поред тога, подршку 
је пружила и Завичајна зајед-
ница Републике Српске у Ср-
бији, чиме је додатно истак-
нут значај очувања традиције 
и културне повезаности Срба 
с обје стране Дрине. Штанд 
«Српских соколова Козаре» 
посјетили су високи званич-

ници, међу којима су били 
директор Фонда Александар 
Ђедовац и министрица у Вла-
ди Србије Милица Ђурђевић 

Стаменковски. Овом до-
гађају присуствовао је и Да-
нијел Егић, министар рада и 
борачко-инвалидске заштите 
у Влади РС. 
“Већ шесту годину Фонд за 
избјегла и расељена лица и 
сарадњу са Србима из регио-
на организује сајам који има 
за циљ окупљање, повези-
вање и јачање институција, 
организација и сродних удру-
жења из региона. Република 
Српска може да буде поносна 
на све учеснике Сајма, који су 
од Требиња до Новог Града 
представили наше завичаје, 
културу, традицију и тури-
стичке потенцијале. Била је 
ово прилика да са колегама 
из Републике Србије разго-
варамо о наредним пројек-
тима, који су већ у припреми. 
Имамо чиме да се поносимо, 
повезују нас прошлост, са-
дашњост и будућност, због 
тога на свим просторима гдје 
живе Срби, његујмо српски 
идентитет и преносимо то на 
нашу дјецу”, изјавио је Егић.
Сајам завичаја кроз при-
вреду, туризам и културу 

већ традиционално окупља 
бројне учеснике из разних 
к р а ј е в а , пружајући при-
лику за 
пред-

стављање богате баштине, 
промоцију народних рукот-
ворина и размјену искуста-
ва међу учесницима. Ове 
године, Приједор и Козара 
су захваљујући “Српским со-

коловима” били 
достојно пред-
стављени, док 
су извођачи и 
занатлије пока-
зали да тради-

ција и даље 
живи кроз 

п ј е с му, 
игру и 
рукот-
в о р и -
не.

ЈАЧАЊЕ ВЕЗА И ОЧУВАЊЕ ИДЕНТИТЕТА СРПСКОГ НАРОДА
“Српски соколови Козаре” на Сајму завичаја у Новом Саду

“Соколови” представили народне 
рукотоворине и богату гастро понуду Козаре 

Наступ “Српских соколова” оставио снажан утисак на публику

Предсједник “Српских соколова” Миљан 
Бановић са  Милицом Ђурђевић Стаменковски 

Егић: - Његујемо српски идентитет и преносимо то на нашу дјецу
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Текст:  Деборах Совиљ

Позориште Приједор запо-
чело је рад на новој предста-
ви, другој у 72. позоришној 
сезони. Ријеч је о представи 
“Нигдје никог немам”, према 
тексту Едварда Бонда, а у ре-
жији црногорског редитеља 
Зорана Ракочевића. 
Радња драме постављена је 
у постапокалиптичном друш-
тву гдје су емоције, сјећања и 
емпатија забрањени.
“У тој блиској апокалиптич-
ној будућности, људи су јед-
ни од других толико отуђени, 
чак и најближи. Тоталитарни 
систем гази све што је људ-
ско, до те мјере да забрањује 
и лична осјећања. На неки 
начин, дашањи свјетски дис-
курс помало већ личи на овај 
драмски текст који је то пред-
видио”, рекао је Ракочевић.
Представа, по његовим рије-
чима, отвара једну велику 

друштвену и личну политич-
ку интригу и суштинска пи-
тања побуне.
“У питању је елементарна 
побуна, као људска потреба 
и сила која жели да мијења 
и себе и свијет и људске од-

носе. Мислим да ћемо на то 
дати један прилично песими-
стичан одговор”, наводи Ра-
кочевић. 
На питање какав приступ пре-
ферира у раду с глумцима, 
каже да, с обзиром да живи 
с глумицом, тешко му је да се 
одреди као неки велики ау-
торитет, што би, по природи 
ствари, морао бити.
“Неко сам ко се труди да у 
свом послу нађе заједнички 
језик и умијем да разлучим 
посао од приватних одно-
са, што сматрам да је веома 
битно”, рекао је Зоран Рако-
чевић.
Да је текст Едварда Бонда ве-
ома интересантан и чак аван-
гардан, сматра глумац и ди-
ректор Позоришта Приједор 
Срђан Књегињић.
“Мислим да ће ово бити један 
новитет у нашем позоришту, 
јер генерално смо радили 
класичне комаде. Улазимо у 

процес читаћих проба. Да ли 
ћемо ми да направимо неку 
своју адаптацију тог текста, 
да нешто додамо, одузмемо, 
видјећемо у току процеса 
како ће се све то одвијати, у 
складу с тим шта хоћемо да 

кажемо и пренесемо публи-
ци”, истиче Књегињић. 
Додаје да ће ово бити нови-
тет у овдашњем позоришту 
које је најчешће радило кла-

сичне комаде.
“Што се тиче избора пред-
става, трудимо се да у свакој 
сезони имамо дјечију пред-
ставу, драму и комедију. Не 
мора нужно значити да то 
све треба да се испоштује, 

него видимо колико је акту-
елан одређени текст и коју 
тему обрађује. У складу с 
тим бирамо текстове. Иначе 
увијек када радим с неким, 

прво 
п и т а м 

редитеља 
које он при-

једлоге има, јер то је оно што 
њега провоцира као умјетни-
ка. Самим тим да размисли-
мо уопште зашто то радимо, 
која је сврха свега тога и шта 
хоћемо да кажемо”, наводи 
Књегињић.
На питање колико глумац то-
ком представе прати поврат-
ну информацију од публике, 
Књегињић каже да сваки глу-
мац то осјети током играња 
представе.
“Ви цијело вријеме комуни-
цирате с публиком, тако да 

осјетите њихову реакцију 
док сте на сцени. Док играте, 
публика то прати и ви видите 
у којим тренуцима и шта је 
прешло рампу, тако да све се 
то осјети. Глумци су професи-
оналци који дају све од себе 
у сваком тренутку, небитно 
да ли играмо пред три стоти-
не људи или за једног човје-
ка. Ми играмо представу и 
то је наш посао, али много је 
боље кад је сала пуна”, исти-
че наш саговорник. 
Напомиње да су прошле го-
дине подмладили глумачки 
ансамлб са два нова глумца.
“Имамо десет глумаца и кућ-
ног редитеља, појачавамо 
наше снаге, а глумаца никад 
доста”, рекао је Књегињић.
Недавно је затворен кон-
курс за избор најбољег нео-
бјављеног домаћег драмског 
текста у оквиру пројекта Ми-
нистарства просвјете и култу-
ре Републике Српске “Реци 
наглас”.
“Стигла је 41 пријава, а о нај-
бољем ће одлучивати жири. 
С обзиром да имамо вели-
ки број текстова, мислим да 
ће сигурно испливати неки 
квалитетан. Послије позо-
ришног комада по тексту Ед-

варда Бонда, требало би да 
радимо ту представу, негдје у 
мају или јуну”, рекао је Срђан 
Књегињић, подсјетивши да 
ће представа по побједнич-
ком тексту бити премијерно 
изведена у овој сезони и увр-
штена у редовни репертоар 
Позоришта Приједор.
Коментаришући положај по-
зоришта у данашњем време-
ну, каже да је потребно да се 
више улаже у културу, што је 
у свим срединама слично. 
“Нас подржава Град и ствар-
но имамо добра средства, за 
сада, да можемо да функци-
онишемо. Било би, ипак, до-
бро кад би тога било више, 
онда бисмо и ми радили 
више и квалитетније. Код 
позоришта видим само на-
предак”, закључује директор 
Позоришта Приједор.  
Представа “Нигдје никог не-
мам” требало би да буде 
премијерно изведена среди-
ном априла. Прва премијера 
у 72. сезони била је предста-
ва “Гвозден”. 

Почео рад на новој представи 

“НИГДЈЕ НИКОГ НЕМАМ” ПРЕМИЈЕРНО У АПРИЛУ“НИГДЈЕ НИКОГ НЕМАМ” ПРЕМИЈЕРНО У АПРИЛУ

“КЕСТЕНБУРГ”

У Позоришту Приједор, 5. 
марта, биће одиграна представа 
“Књига о Милутину”, у којој игра 

српски глумац Ненад Јездић, у 
оквиру пратећег програма Шестог 

интернационалног фестивала 
студентских позоришта 

“Кестенбург”. Фестивал ће бити 
одржан од 6. до 8. марта у 

шест градова Републике 
Српске.

Представа “Гвозден” прва премијера у 72. сезони

Срђан Књегињић и Зоран Ракочевић



14. фебруар 2025.РАЗБИБРИГА 11.www.kozarski.com

ВОДОРАВНО: 1. Садашњи, ововремен, 9. Владарска палата, 10. Вапај, крик, 12. 
Нација, 14. Камила, 15. Писац љубавних пјесама, 17. Амерички глумац Ричард, 
18. Треће ћирилично слово, 19. Бициклистичко тркалиште, 21. Ознака Новог 
Пазара, 23. Остатак, 24. Други самогласник, 25. Шумска креда, 27. Град на југу 
Либана, 28. Двадесет шесто и 13. слово ћирилице, 29. Словеначки писац Иван, 
31. Показна замјеница, 32. Име бањалучког боксера Јосиповића, 33. Средство 
рада, 34. Камен у мокраћном мјехуру. 

УСПРАВНО: 1. Обар, 2. Нежељено биље, 3. Презиме јунака тв-серије  „Мућке“, 
4. Пети самогласник, 5. Париски модни часопис, 6. Агрегатно стање воде, 7. 
Весело, живо (муз.), 8. Италијанско мушко име, 9. Дневна зарада, 11. Припад-
ник кармелитског реда, 13. Недоучен, површан човјек, 16. Криви нож за оре-
зивање лозе, 20. Домаћа творница рубља (скр.), 22. Њемачки физичар Макс, 
26. Стари Словени, 28. Стара мјера за дужину, 30. Птица пјевачица, 31. Оливер 
од миља, 33. Ознака алуминијума, 35. Кисеоник.   

Рјешење из прошлог броја: соколови, типо, окаст, амаро, оспа, колапс, тор, т, 
октоподи, иб, сирак, р, чун, рок, па, анорак, рит, намет, мати, ревизија. 

УКРШТЕНЕ РИЈЕЧИ

ЗАНИМЉИВОСТИ

ЛАЖИ ИЗ ИСТОРИЈЕ У КОЈЕ 
ЈЕ ЛАКО ПОВЈЕРОВАТИ

Једнако као што нису сви гладијатори били робови, тако 
нити Марко Поло није донио тјестенину у Италију, а историја 
скрива још понеку замку за лаковјерне. Срећом, постоје 
људи који су се потрудили провјерити информације прије 
него што су их узели здраво за готово, преноси Пункуфер.

ЏОРЏ ВАШИНГТОН НИЈЕ ИМАО ДРВЕНЕ ЗУБЕ
Слика оца САД-а с бијелом периком и великим дрвеним зуби-
ма вијековима прогања школарце, али ради се о фикцији - а 
и логика налаже да дрво у устима не може бити најсретније 
рјешење. Џорџ Вашингтон није имао среће са здрављем зуба 
и почео их је губити још као младић. Љекари су томе доскочи-
ли тако да су му савјетовали ношење протеза, укључујући оне 
израђене од злата, бјелокости, па чак и олова, али дрво није 
било међу кориштеним материјалима. Тај мит можда је пове-
зан с лошом хигијеном и његовом љубављу према порту, чија 
тамноцрвена боја може оставити мрље на зубима, чинећи их 
налик дрвету.

ЈУЛИЈЕ ЦЕЗАР НИЈЕ РОЂЕН ЦАРСКИМ РЕЗОМ
Иако је према првом човјеку античког Рима настала царска 
титула цар, а и мјесец у којем се родио му дугује име, прича 
о томе да је Јулије Цезар назван по царском резу, јер је тако 
рођен, не држи воду. Царски рез заправо долази од “Цезаро-
вог закона”. Тај је закон одређивао да се дијете може извади-
ти из мајчине утробе ако мајка умре током порођаја.

МАРКО ПОЛО НИЈЕ ДОНИО ТЈЕСТЕНИНУ У ИТАЛИЈУ
Према популарној причи, Марко Поло, један од највећих ис-

траживача у историји, увезао је тјестенину 
у Еуропу, посебно Италију, са својих 

путовања у Кину. Међутим, тради-
ционално јело наводно је стигло 

у Италију већ крајем 9. вијека, 
када су Арапи из Либије ос-
војили Сицилију - готово че-
тири вијека прије него што 
је Марко Поло уопште био 
рођен.

Није заслужан Марко Поло (Pixabay)

ВИЦОТЕКА

(Црна овца)

САТИРИЧНИ 
КОКТЕЛ

• Разлика између позоришта и владе је у томе 
што се у позоришту игра премијера коме-
дије, а у влади комедија са премијером. 

• Србија је велесила. А веле и да није. 

• Свега имамо напретек. Велики је вишак за-
послених, а незапослених колико хоћеш. 

• У 19 сати сам песимиста. У 19 сати и 30 минута 
сам оптимиста. Између је дневник.

Пише: 
Милан 
Куриџа

- Срео сам друштво из средње школе. 
Толико су остарили да ме нико није препознао.

***
- Моја жена уобразила да сам ја медвјед. 
Кад год јој приђем, она се прави мртва.

***
- Ако вам се ујутро не свиђа како изгледате, онда ноћу мање 

радите оно што вам се свиђа.

***
БОЛОВАЊЕ

- Како је на послу?
- Одлично.

- Гдје си сада?
- Сада сам на боловању!

СНАЈКА И СВЕКРВА 

- Снајка, јеси нахранила стоку?
- Нисам, син вам још није устао!

***
- Свекрва приговара снахи:

- Твоје вршњакиње кад дођу с посла, још могу радити у пољу и 
по кући, а ти увијек кукаш да си преморена од посла!

На то ће снаха: 
- А ваше вршњакиње већ одавно леже на гробљу, па ја вама не 

приговарам! 
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Текст:  Гордана Каурин

Радио-аматерски клуб “Ко-
зара” из Приједора упутио 
је Градској управи Приједор 
иницијативу за оснивање 
едукативног центра заштите 
и спасавања. У ванредним 
околностима служио би за 
смјештај спасилачких еки-
па и као издвојена локација 
градског штаба за ванредне 
ситуације. Центар би треба-
ло да буде смјештен у друш-
твеном дому у Малом Па-
ланчишту, чији простор Клуб 
већ користи. 

“У разговору са колегама 
из полиције, хитне помоћи, 
Цивилне заштите и Горске 
службе спасавања из Бања-
луке и Градишке, добили 
смо повратну информацију 
да је то јако добра идеја, јер 
би тај центар окупљао све 
службе на једном мјесту, 

када је у питању обука и тре-
нинг. Обука би била из овог 
нашег сегмента, употреба 
радио-везе, комуникација и 
информатичке опреме, упо-
треба дронова у акцијама за 
трагање и спасавање. Распо-
ложиви капацитети довољни 
су за такву врсту дјелатности. 
Одређеном адаптацијом по-
стоји могућност да се обез-
биједе и смјештајни капаци-
тети”, рекао је Огњен Вукић, 
секретар Радио-аматерског 
клуба “Козара” Приједор.
Центар би за боље упозна-
вање и заједничке тимске 
вјежбе користили ватрогас-

ци, хитна помоћ, Цивилна 
заштита, Горска служа спаса-
вања, Црвени крст. Уколико 
би се некад десиле неке веће 
природне катастрофе, ту би 
био смјештај за све спасилач-
ке јединице које би стигле из 
других држава или регије. 
Простором у друштвеном 

дому задовољни су сви у клу-
бу “Козара”.
“Задовољни смо изгледом 
објекта и због ширине која 
нам треба да бисмо постави-
ли антенске системе. Рено-
виран је, тако да смо у врло 
условном простору. Током 
ових пет година, домаћински 
смо се понашали, пазили, 
одржавали га и надамо се 
да би отварање едукативног 
центра учврстило нашу по-
зицију, да се у будућности 
више не селимо и да ово 
буде база, како за рад самог 
Радио-клуба ‘Козара’, тако и 
свих спасилачких јединица 

на подручју Приједора 
и шире”, каже Стеван 
Шеатовић, предсједник 
Радио-аматерског клуба 
“Козара”.
Радио-аматерски клуб 
“Козара” прошле године 
прославио је 70 година по-
стојања и рада. У посљедњој 
деценији константно има 
око 40 активних чланова. 
У склопу овог клуба, 2017. 
године формиран је Тим ра-
дио-мреже за опасност, као 
посебна секција, а има непо-
средан контакт са Цивилном 
заштитом града Приједора. 
Води се као специјализова-
на јединица Одсјека за ЦЗ, 
која је намијењена за успо-
стављање радио-комуни-
кација и обезбјеђивање 
алтернативног напајања у 
случајевима великих природ-
них катастрофа или техно-
лошких акцидената. Радио-
аматери истичу да су веома 
задовољни сарадњом и подр-

ш ко м 
Градске упра-

ве Приједор.
Ову иницијативу Радио-ама-
терски клуб “Козара” пред-
ставио је и на децембарској 
сједници Форума за безбјед-
ност заједнице града Прије-
дора. Средства за опремање 

објек-
та биће обез-

бијеђена из пројеката 
које ће Клуб, у сарадњи са 
Развојном агенцијом гра-
да Приједора “Преда”, при-
премити и аплицирати на 
међународне позиве, док 
су средства из буџета града 
планирана за редовно одр-
жавање објекта и режијске 
трошкове.

Иницијатива за оснивање едукативног центра заштите и спасавања

СВЕ СЛУЖБЕ НА ЈЕДНОМ МЈЕСТУ

ГРАДСКА УПРАВА РАЗМАТРА ЕЛАБОРАТ 

Мирослав Крнета, шеф Одсјека за цивилну за-
штиту, истиче за “Козарски вјесник” да је ела-
борат о оснивању Едукативног центра за за-
штиту и спасавање упућен у Градску управу.
“Градска управа разматра елаборат и свакако ће 
се огласити по овом питању”, рекао је Крнета.

Мало Паланчиште

Стеван Шеатовић, предсједник Клуба

Огњен Вукић, секретар Радио-аматерског клуба “Козара” Приједор.
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Текст:  Гордана Каурин

Стање безбједности на под-
ручју Полицијске управе При-
једор у јануару је било задо-
вољавајуће, оцијењено је на 
конференцији за медије. У 
овом периоду евидентирано 
је 60 кривичних дјела, што је 
за 19 мање у односу на јану-
ар 2024. године. Расвијетље-
ност кривичних дјела по не-
познатом извршиоцу износи 
58,8%, док је проценат укуп-
не расвијетљености 88,5%. 
Евидентирана су четири кри-
вична дјела из области при-
вредног криминалитета, пет 
кривичних дјела и 13 прекр-
шаја из области злоупотребе 
опојних дрога.
„Стање из области безбјед-
ности саобраћаја такође је 
задовољавајуће. Број сао-
браћајних незгода смањен 
је за 11,8% и нисмо имали 
ниједну незгоду са смртним 
исходом. Генерално гово-
рећи, јануар је протекао мир-
но, без значајнијих догађаја 
који би утицали на стање 
безбједности“, истакао је но-
винарима начелник ПУ При-
једор Драган Милојица.
Стање криминалитета може 
се окарактерисати као ста-
билно. Забиљежено је 16 
крвних и имовинских дели-
ката, те 18 случајева насиља 
у породици. У општини Нови 
Град расвијетљене су три 
провале у стамбене објекте 

и једну трговачку радњу, а 
откривен је и Бањалучанин 
одраније познат полицији 
који је у Приједору провалио 
у два стана и кућу. Откриве-
на су два починиоца која су 
украла три аута, а након што 
су се провозали, аутомобиле 
су оставили на паркингу. У 
области привредног крими-
налитета, надлежном тужи-

лаштву су поднесена три из-
вјештаја.
„Кад је у питању област на-
ркотика, ту смо стандардно 
били успјешни. Обрадили 
смо 13 прекршаја из ове об-
ласти и пет извјештаја за пет 
кривичних дјела, а о коли-
чини дроге која је обрађена 
кроз ове извјештаје. Ради се 
о шест грама хероина, 220 

грама кокаина, око 100 гра-
ма марихуане и око 40 грама 
дроге спид“, рекао је Горан 
Каран, начелник Сектора 
криминалистичке полиције.
Област јавног реда и мира 
такође се сматра задовоља-
вајућим и стабилним. Сви 
јавни скупови протекли су 
безбједно. Нарушавање јав-
ног реда и мира је, у одно-

су на јануар прошле годи-
не, смањено за 37 % и број 
прекршаја за 41%. Такође је 
смањен број туча и физичких 
напада. Евидентирано је 75 
саобраћајних незгода, однос-
но за 10 мање него у јануару 
2024.
„Најчешћи узрок саобраћај-
них незгода је непридржа-
вање стране кретања, непо-
штовање првенства пролаза. 
Карактеристично за јануар 
је да имамо смањење броја 
саобраћајних незгода које су 
проузроковала лица под ути-
цајем алкохола. Имали смо 
свега 14 саобраћајних незго-
да, што је за 40% мање него 
у јануару прошле године“, 
истакао је Зоран Јеж, начел-
ник Сектора полиције.
Министарство унутрашњих 
послова РС објавило је јав-
ни конкурс за пријем канди-
дата на 28. класу полицијске 
обуке на Полицијској акаде-
мији у Бањалуци. Конкурс је 
отворен за укупно 150 каде-
та, а са подручја ПУ Прије-
дор предвиђено је 30 кадета 
мушког и пет женског пола. 
Све потребне информације 
могу се наћи на интернет 
страници МУП-а. Превентив-
ну кампању под називом: 
“Буди видљив, не буди фи-
гура“ од 12. до 28. фебруара 
заједнички ће реализовати 
Ауто-мото савез РС и МУП РС.

Текст:  КВ

Припадници Полицијске управе 
Приједор одржали су предавање 
за ученике ОШ „Петар Кочић“ о 
безбједном кориштењу интерне-
та и превенцији штетних утицаја 
друштвених мрежа. Инспектори 
за високотехнолошки кримина-
литет информисали су ученике 
петог и шестог разреда о опасно-
стима и посљедицама понашања 
на интернету, посебно у погледу 
чињења личних података и фото-
графија јавно доступнима. Дјеца 
су савјетована да на друштвеним 
мрежама избјегавају писање не-
провјерених информација и да се 
лажно не представљају. Поучени 
су да никада не дају своје личне 
податке на интернету, да лозинке 
говоре само родитељима, не од-
говарају на пријетеће или злона-
мјерне поруке, већ да их покажу 
одраслој особи, и да не отварају 
поруке које шаље непозната осо-
ба. Ђацима су објашњени основни 
начини заштите током кориштења 
друштвених мрежа. Веома је важ-
но да млађи корисници знају за 
механизме заштите уређаја, нај-
чешће мобилних телефона, али и 
таблета и рачунара, са којих при-
ступају интернету. Кроз едукативна 

предавања ученици су савјетовани 
да у случајевима постојања опас-
ности или ризика да постану мета 
кривичног дјела путем интернета, 
одмах  реагују и о томе обавијесте 
родитеље или пунољетне особе 
које ће даље адекватно поступити. 
Како би се спријечило да дјеца по-
стану жртве насиља на интернету, 
из полиције апелују на родитеље 
на већу опрезност и одговорност 
када је у питању омогућавање 
приступа дигиталном свијету. По-
лицијска управа Приједор је током 
прошле године евидентирала 19 
кривичних дјела из области ви-

сокотехнолошког криминалитета 
за која је надлежном тужилаштву 
достављено 16 извјештаја против 
16 лица. Савјети о поступању у слу-
чајевима сусретања са облицима 
високотехнолошког криминали-
тета могу се пронаћи на интернет 
страници Министарства унутра-
шњих послова Републике Српске, 
Одјељење за високотехнолошки 
криминалитет mup.vladars.rs са-
општено је из Полицијске управе 
Приједор. Предавање је одржано 
поводом Међународног дана си-
гурнијег интернета, 11. фебруара.

Предности и ризици кориштења интернета 

ТУЖИЛАШТВУ ДОСТАВЉЕНИ 
ИЗВЈЕШТАЈИ ПРОТИВ 16 ЛИЦА

ЗБОГ 
НЕПРОПИСНОГ 

ПАРКИРАЊА 
САНКЦИОНИСАНО 

67 ВОЗАЧА
Текст:  КВ 

Припадници Полицијске станице При-
једор 1 током протекле седмице реа-
лизовали су акцију појачане контроле 
учесника у саобраћају са акцентом 
на контролу и санкционисање пре-
кршаја непрописног паркирања воз-
ила. Том приликом на подручју града 
евидентирано је укупно 67 прекршаја 
непрописног паркирања. Такође, на 
подручју Приједора, Костајнице и 
Омарске реализоване су локалне ак-
ције појачане контроле учествовања 
у саобраћају под дејством алкохола, 
опојних дрога или лијекова који се не 
смију употребљавати пријe и за врије-
ме вожње. Укупно су санкционисана 
43 возача, од којих 24 по акценту ак-
ције. Због управљања возилом под 
дејством алкохола из саобраћаја су 
искључена 24 возача, од којих је пет 
задржано лишавањем слободе.  По-
лицијска управа Приједор апелује на 
све учеснике у саобраћају да поштују 
саобраћајна правила и прописе, јер 
одговорним понашањем доприноси-
мо својој и безбједности других учес-
ника, наводи се, између осталог, у са-
општењу.   Инспектори дали корисне савјете ученицима ОШ «Петар Кочић» 

СТАЊЕ БЕЗБЈЕДНОСТИ У 
ЈАНУАРУ ЗАДОВОЉАВАЈУЋЕ
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Извор: Sportdc.net

Доскорашњи штопер приједорског „Рудара” Не-
мања Раковић, нови је фудбалер “Земуна”. Раковић 
је договорио сарадњу са прволигашем Србије, те ће 
у наставку сезоне носити дрес „зелено-плавих” из 
Земуна. Овај двадесеттрогодишњи Приједорчанин у 
претходној сезони носио је дрес “Рудара” на 16 утак-
мица и постигао један гол. У каријери је играо још за 
“Радник Урије”, гдје је почео каријеру, а играо је још 
за “Крупу”, “Борац” из Козарске Дубице, те” Рудар 
Приједор”.

Текст:  Тања Мандић 

У трећем припремном 
сусрету “Омарска” је по-
ражена са 3:2 од екипе 
“Борац јуниори” из Бања-
луке. У екипи “Омарске” 
није виђен онај такмичар-
ски набој као на утакмици 
против “Жељезничара”, 
док су, са друге стране, 
млади играчи “Борца” по-
казали мотив и жељу, па 
су заслужено, након првих 
45 минута, повели са 2:0 
головима Аимара Балића. 
Првих двадесетак минута 
другог полувремена видје-

ли смо “Омарску” какву 
очекујемо и у првенству, 
па  су головима Бранка Ро-
сића изједначили на 2:2. 
Нажалост, пропуштено  је  
неколико прилика да се 
у потпуности преокрене 
резултат, објављено је на 
Фејсбуку овог клуба. У по-
сљедњих двадесетак ми-
нута, оба тренера су увела 
у игру све играче са клупе 
и “Борац” је бољом игром 
дошао до побједе након 
једног олако досуђеног 
пенала. Сљедећег викен-
да “Омарска” игра против 
“Спартака” из Бањалуке.

Текст:  КВ
 
У дербију 14. кола ку-
глашке Премијер лиге 
БиХ, приједорски “Рудар” 
доживио је пораз на 
гостовању у Какњу од 
тамошњег “Рудара” ре-
зултатом 7:1 (3519:3417 
оборених чуњева). До-
маћи куглаши још једном 
су показали сјајну форму 
и потврдили да је кугла-
на у Какњу неосвојива 
тврђава ове сезоне, на-
води се у саопштењу. 
Најбољи у редовима до-
маћег тима био је поврат-
ник у екипу Нермин Хрус-
темовић са 628 оборених 
чуњева, надмашивши 
капитена гостујуће еки-
пе Синишу Миљатовића, 
који је срушио 598 чуње-
ва и био најбољи поједи-
нац “Рудара” из Приједо-
ра. Једини меч поен за 
госте освојио је Миодраг 

Тркља са 554 оборена 
чуња, док су преостали 
играчи Приједорчана 
остали без поена: Црно-
марковић (554), Паштар 
(578), Кнежевић (564) и 

Марко Тркља (569). Овим 
поразом приједорски ку-
глаши пали су на треће 
мјесто првенствене та-
беле. У наредном, 15. 
колу, “Рудар” ће бити 
слободан. Друга екипа 
“Рудара” такође је до-
живјела пораз у 10. колу 
Лиге Републике Српске. 
На гостовању код лидера 
на табели, екипе “Херце-
говца” из Билеће, прије-
дорски тим изгубио је ре-
зултатом 7:1 (3134:3077). 
Меч поен за “Рудар 2” 
освојио је Никола Марић 
са 539 оборених чуњева. 
У наставку такмичења, 
“Рудар 2” ће заједно са 
“Херцеговцем”, “Дервен-
том” и екипом “Лијев-
ча”, играти Мини лигу 
за првака Српске. Екипа 
“Херцеговца” је фаво-
рит за освајање титуле, 
јер у Мини лигу преноси 
најбољи бодовни салдо. 

Приједорски куглаши 
сада имају прилику да 
се припреме за наставак 
сезоне и покушају избо-
рити што бољи пласман 
у завршници такмичења.

Текст:  КВ 

У Приједору је, у оквиру 
14. кола Премијер женске 
лиге БиХ, одигран дерби 
између домаћег Стоноте-
ниског клуба „Приједор“, 
који тренутно заузима 
друго мјесто, и гошћи из 
Стонотениског клуба „Кре-
ка“ из Тузле, које су треће-
пласиране. Домаћа екипа 
била је успјешнија и слави-
ла је резултатом 4:2. Први 
поен за Приједор доније-
ла је Даниела Тимарац, 
која је са 3:0 побиједила 
Лану Ловрић. Гошће су 
брзо изједначиле на 1:1, 
захваљујући Еми Ловрић, 
која је у узбудљивом мечу 
за нијансу била боља од 
Сање Ерцег, иако је Сања 
имала меч-лопту коју није 
искористила. Затим је Ма-
рија Гњатић донијела нову 
предност екипи из Прије-
дора, побиједивши Ингу 

Смајиловић резултатом 
3:0. Пар Тимарац - Гњатић 
сигурно је донио трећи 
поен за домаћу екипу, по-
биједивши пар Ловрић 
Ема - Ловрић Лана. Иако је 
Ема Ловрић са 3:0 побије-
дила Даниелу Тимарац и 
смањила на 3:2, Марија 
Гњатић је коначно до-
нијела побједу свом тиму, 
савладавши Лану Ловрић 
и осигуравши резултат 4:2 
за Приједор. Након де-
сет одиграних утакмица, 
екипа Приједора заузима 
сигурну другу позицију на 
табели Премијер лиге БиХ 
са девет побједа и једним 
поразом. За викенд 22. и 
23. фебруара, екипа “При-
једора” гостује у Сарајеву, 
гд је ће одиграти кључни 
меч против првопласира-
ног Стонотениског клуба 
„Спин 2012“, који ће одлу-
чити о прваку ове сезоне.

РЕПЕРТОАР 
КИНА 
“КОЗАРА”
ОД 13. 
ДО 19.02.

БРИЏИТ ЏОУНС: 
ЛУДА ЗА ЊИМ 

Термин – од 13. до 19.02. у 18.00
Цијена улазнице – 5 КМ
Трајање – 120 минута
Жанр – комедија, романса
Оригинални назив филма – Bridget 
Jones: Mad About the Boy
Улоге: Hugh Grant, Renee Zellweger, 
Chiwetel Ejiofor, Leo Woodal, Colin 
Firth
Режија: Michael Morris
Четврти и уједно посљедњи наста-
вак филма о Бриџет Џоунс прати 
главну јунакињу четири године 
након смрти њеног мужа Марка, 
који је убијен током хуманитарне 
мисије у Судану. Бриџет је сада 
самохрана мајка двоје дјеце, де-
ветогодишњег Билија и четверо-
годишње Мејбел, и осјећа се из-
губљено без Марка, тако да јој око 
васпитања дјеце помажу вјерни 
пријатељи и бивши љубавник Да-
нијел Кливер.

КАПЕТАН АМЕРИКА: 
ВРЛИ НОВИ СВИЈЕТ 

Термин – od 13. do 19.02. u 20.00
Цијена улазнице – 5 KM
Трајање – 118 minuta
Жанр – SF, акција
Оригинални назив филма– Captain 
America Brave New World
Улоге: Anthony Mackie, Harrison 
Ford, Liv Tyler, Rosa Salazar
Режија: Julius Onah
Глобална моћ се мијења! Ово је 
четврти наставак Марвеловог се-
ријала Капетан Америка и уједно 
први филм у којем је титулу Капе-
тана Америке преузео Сем Вилсон, 
познатији као суперхерој Фалкон. 
Након састанка с новоизабраним 
предсједником САД-а Тадеусом 
Росом, Сам се нађе усред међуна-
родног инцидента. Мора открити 
разлог злокобне глобалне завјере 
прије него што прави мозак опера-
ције натјера цијели свијет да „види 
црвено“.

НЕМАЊА РАКОВИЋ НОВИ 
ИГРАЧ “ЗЕМУНА”

“ОМАРСКА” ПОРАЖЕНА ОД 
ЕКИПЕ “БОРАЦ ЈУНИОРИ”

НАКОН ПОРАЗА У КАКЊУ, 
„РУДАР” ПАО НА ТРЕЋЕ МЈЕСТО

Премијер лига БиХ: 
ПРИЈЕДОРСКЕ СТОНОТЕНИСЕРКЕ 

УСПЈЕШНЕ ПРОТИВ ТУЗЛАНКИ
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Удружење пензионера РС
Удружење пензионера Града Приједора

ОБАВИЈЕСТ
Обавјештавамо све чланове Удружења пензионера Града При-
једора, који чланарину плаћају на благајни Удружења, да исту 
за 2025. годину уплате најкасније до 01.04.2025. године, како 
не би изгубили чланство у Удружењу.

Стручна служба Удружења
Предсједник Слободан Брдар

Сјећање на нашу драгу

СЛОБОДАНКУ 
ВРАЊЕШ

Драга наша Слободанка,
Прошло је четрдесет дана откако 
си нас напустила, али ни један 
дан није прошао без мисли на 
тебе. Твоја доброта, осмијех и 
љубав коју си нам несебично давала, заувијек ће живјети у нашим 
срцима. Недостајеш нам неизмјерно, али знај да си и даље с нама у 
сваком нашем сјећању, у свакој изговореној ријечи о теби, у свакој 
тихој молитви. Почивај у миру, мила наша.
Твоји најмилији: супруг Душан, синови Владимир и Дарко, снахе 
Богданка и Дајана, унуке Милица, Јелена и Ленка.

19741

Дана 21.2.2025. навршава се 13 тужних година откад је 
престало да куца срце наше драге супруге и мајке

ЈАДРАНКЕ ЗГОЊАНИН
С љубављу која је вјечна и тугом коју вријеме не лијечи, 
постојиш и живиш у нашим сјећањима и у нашим 
срцима.
Вјечно ће те вољети супруг Бранко, кћерка Ранка и син 
Душко, снаха и унучад.

19739

In memoriam

ПРЕДРАГ (СТЕВЕ) МАРЈАНОВИЋ
(1948 - 2025)

У суботу, 15.2.2025. на православном гробљу у 10 часова дајемо 
четрдесетодневни помен.
Породица. 19753

Посљедњи поздрав драгој мајци, баки и 
прабаки

СТАНИ ПЛЕМИЋ
(1947 - 2025)

Увијек ћеш бити у нашим мислима.
Твоји: Дадо, Вања, Андреа, Мишо, Нина, 
Давид, Миа, Оливер, Виктор, Сара и 
Борјана.

19740

Посљедњи поздрав 
пријатељу

ДРАШКУ БАБИЋУ

Небојша Гашић и Горан Аничић.

19754

С поштовањем и тугом, 
сјећање на нашег драгог

БРАНУ (Станка) 
ШОРМАЗА

(1935 - 2017)

Породица.

19755

Дана 19.2.2025. навршава се пет тужних 
година од смрти нашег драгог

ДРАГЕ БАЈЕ ВУКОЈЕВИЋА
(1957 - 2020)

Твоји: супруга Милева, син Ведран, унучад Виктор и Катарина и снаха 
Ирена.

19757

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 

КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА
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ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

КОМУНАЛНА 
ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка 
станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 

052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 

ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација 
Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска 
прича

УСТАНОВЕ
Метеоролошка 
станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић 
"Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални 
рад

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239

052/243-030
052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123

052/325-510

052/232-285
052/233-980
052/211-420

052/243-020
052/233-750

052/231-967
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Текст:  КВ

У Бужиму је одржан турнир Ун-
ско-санског кантона на којем 
је учествовао 21 клуб са извр-
шене 453 пријаве. КК “Шодан” 
постигао је сјајне резултате 
освојивши осам златних, три 
сребрне и три бронзане ме-
даље. Златне медаље освојили 
су: Данило Станковић, Дамјан 
Стојаковић, Андреј Шкорић, 
Филип Рајилић, Стефан Дри-
нић, Стефан Топић, Његош 
Бујић и Урош Остојић. Сребро 

је припало Данилу Балтићу, 
Милици Бурсаћ и Андреју То-
мићу, док су се бронзаним 
медаљама окитили Урош Раји-
лић, Андреј Зорић и Теодор 
Петровић. Овај турнир један је 
у низу припремних турнира за 
наступ  спортиста за Првенство 
Регије “Крајина”, који је ква-
лификационо такмичење за 
учешће на Првенству Републи-
ке Српске за узраст дјеца.

У оквиру дербија 15. кола Прве 
лиге Републике Српске, кошар-
каши “Приједор-Спартака” на-
стављају са побједама. На го-
стовању у Билећи, резултатом 
73:58 (19:27, 12:18, 18:13, 9:15) 
поразили су екипу “Хео”. При-
једорчани су, иако ослабљени 
изостанцима Иветића, Тодоро-
вића, Радиновића и Марчете, 
остварили још једну значајну 

побједу. Најефикаснији са 20 
кошева био је Приједорчанин 
Срђан Лончар. Синиша Шорак 
постигао је 13 кошева. Са 11 
побједа и три пораза КК “При-
једор-Спартак” је укњижио 25 
бодова и заузима друго мјесто. 
У наредном колу, КК “Рогати-
ца” је гост екипи “Приједор-
Спартака”. 

Основна школа “Бранко Ћопић” из Приједора била је 
домаћин регионалног такмичења у шаху, у оквиру Ма-
лих олимпијских игара. Такмичење је окупило младе 
шахисте из приједорске регије. Прво мјесто заузела је 
Основна школа “Десанка Максимовић”, друга је еки-
па школе “Бранко Ћопић”, док је треће мјесто припало 
ОШ “Бранко Радичевић” из Петрова. Комплетна ор-
ганизација такмичења била је повјерена учитељици 
Бранки Гајић. Судије такмичења били су Александар 
Гајић и Саво Челица, испред Шаховског савеза Репу-
блике Српске, а такмичење је надгледао Александар 
Миљешић, координатор Малих олимпијских игара. 
Миљешић је, у име Градске управе Приједор, уручио 
признања најуспјешнијим екипама. Побједници су показали изузетну вјештину у шаху, 
а организатори су изразили задовољство великим интересовањем и квалитетом игре 
током цијелог такмичења. Ово такмичење није само прилика за промоцију шаховских 
вјештина, већ и за дружење младих, који кроз овакве догађаје стичу драгоцјена искуст-
ва и развијају љубав према овој интелектуалној игри. 

БЕЗ ГОЛОВА У СУСРЕТУ 
“РУДАР-ПРИЈЕДОРА“ И „БРДА“ 

Фудбалери “Рудар-Приједора” и Омладинског фудбалског клуба “Брдо” одиг-
рали су, у другој припремној утакмици, без голова 0:0. Вицешампиони Прве 
односно Друге лиге Републике Српске, након два теста, имали су разлога за 
задовољство. Тренер “Рудара” Горан Кецман и Мирза Алкић, тренер ОФК 
“Брдо”, у наставку припрема, имаће простор за побољшање игре. У наред-
ним утакмицама ”Рудар-Приједор” ће дати знатно већу минутажу јуниорима.  
Прије истека прелазног рока, “Рудар-Приједор” је напустило осам понајбољих иг-
рача и тренер Вуле Тривуновић. ОФК “Брдо” наредног викенда наставља припре-
ме пријатељском утакмицом против екипе “Рудара” из Каменграда.

КАРАТИСТИМА “ШОДАНА” 
14 МЕДАЉА

ПОБЈЕДА “ПРИЈЕДОР-СПАРТАКА” 
У БИЛЕЋИ

Регионално такмичење у шаху: 
НАЈУСПЈЕШНИЈА ЕКИПА 

ОШ „ДЕСАНКА МАКСИМОВИЋ“

Признање најуспјешнијима уручио Александар Миљешић 


